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Kdor varčuje pri zdravju, 
bo plačeval za zdravljenje

Če bi vas sedaj vprašal, kaj je za vas najbolj po-
membna stvar na svetu, kaj bi mi odgovorili? Sreča? 
Čas? Zdravje? Denar? Če ste si vzeli nekaj trenutkov in 
poskušali zares odgovoriti na zastavljeno vprašanje, 
ste morda ugotovili, da odgovor ni tako preprost in da 
je morda težko izdvojiti eno samo stvar in jo postavi-
ti na prvo mesto.

Če ste bili soočeni s tem izzivom, bi vam morda po-
magal pregovor, ki pravi, da ima zdrav človek tisoč že-
lja, bolan pa samo eno: da bi ozdravel. Če ste morda na 
prvo mesto postavili zdravje kot vašo najpomembnejšo 
vrednoto, bi me sedaj zanimalo, koliko časa in denar-
ja pa namenjate za zdravje. Če bi bil odgovor malo ali 
zelo malo, imam za vas slabo novico: dejstvo je, da tis-
ti, ki ne namenja dovolj časa in denarja svojemu zdrav-
ju, ne prihrani nič, kajti slej ko prej bo moral vsaj to-
liko ali še več časa in denarja nameniti bolezni oziro-
ma zdravljenju.

Državljani Slovenije v tem trenutku ne moremo biti 
navdušeni nad delovanjem zdravstvenega sistema v 
naši državi, zlasti kar se tiče čakalnih dob. V tem istem 
trenutku smo priča grožnjam s stavko s strani zdravni-
škega sindikata, zahtevam za izločitev iz sistema plač 
v javnem sektorju in kroničnemu pomanjkanju dru-
žinskih zdravnikov izven urbanih središč. Da bi bili od 
tega sistema čim manj odvisni, moramo sami skrbeti 
za svoje zdravje v največji možni meri.

Ugledni slovenski pravnik prof. Šime Ivanjko je pred 
dnevi na družbenem omrežju LinkedIn objavil zelo za-
nimiv sestavek na temo hoje in med drugim zapisal: 
»Strokovnjaki zatrjujejo, da je glavna značilnost človeš-
kega bitja, ob razvitih možganih, pokončnost in sposob-
nost hoje po dveh nogah. Sodobni človek opušča hojo, 
saj koristi avto tudi za najkrajše razdalje, npr. ko gre v 
trgovino po nakupih. Hoja je nekaj najboljšega, kar lah-
ko ponudimo človeškemu telesu in duhu. 

Vsi se zavedamo, da ima sprehod v zelenem mirnem 
okolju, ob prijetni družbi in razgovoru z znancem oziro-
ma prijateljem, pomembno družbeno vlogo in nas po-
mirja. Žal je danes v mestnem vrvežu težko najti pros-
tor za miren sprehod. 

Vsakodnevna hoja človeka je nujnost in to ne samo 
za telo temveč tudi za poglabljanje v svojo osebnost in 
razumevanje življenja. Za človekovo psiho je hoja ne-
pogrešljiva, zlasti za starejše, ki danes pogrešajo prostor 
za sprehode. Imeti v mestu parkovne površine ni luksuz 
temveč potreba. Znan je negativen odnos med časom, 
prebitim v avtomobilu, in človekovo produktivnostjo.

Že Hipokrat je rekel, da je gibanje najboljše medicin-
sko zdravilo. Raziskave v Ameriki potrjujejo, da povpre-
čen človek 80 odstotkov svojega življenja preživi brez 
hoje. Pri starejših, ki so nagnjeni k depresiji, enour-
na hoja v tednu dni pomaga do 12 odstotkov zmanjša-
ti težave, povezane z depresijo. Medicinski strokovnja-
ki opozarjajo na koristnost hoje za funkcijo možganov 
pri pomnjenju in učenju.«
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Tema tedna

DECEMBRSKA NAKUPOVALNA MRZLICA

Podražitve in okoljski vidik spodbujata k spremembam
Po črnem petku, ki je v praksi krep-

ko prerasel en dan in se ga že prijemlje 
naziv črni november, smo zakorakali 
v decembrske nakupe. S popusti si tr-
govci obetajo povečati prodajo v naj-
bolj prazničnem mesecu, ki je zazna-
movan z obdarovanjem. Organizacije za 
varstvo potrošnikov ob tem opozarjajo, 
da cenejši nakup ni vedno tudi varčen 
nakup, pri spletnih nakupih pa je pot-
rebna previdnost tudi zaradi varnosti 
pri plačilu. Praznični čas je že nekaj let 
tudi čas, ko številne organizacije spod-

bujajo k nakupu prazničnih daril iz rok 
lokalnih ponudnikov. Tudi v naši doli-
ni na božičnih sejmih in bazarjih pote-
ka animacija lokalnega prebivalstva za 
nakupe daril, ki so jih ustvarili sokraja-
ni in ponudniki iz bližnjih krajev.

SVETLA IN TEMNA PLAT 
DECEMBRSKIH NAKUPOVANJ

November je zdaj že tradicional-
no najdonosnejši mesec za spletne tr-
govce, hkrati pa sta novembrska potro-
šniška dneva »črni petek« in tako ime-
novani spletni ponedeljek, ki sledi petku, 
tudi prva mejnika mrzličnega nakupova-
nja v pričakovanju božično-novoletnih 
praznikov. Trgovci s popusti spodbujajo 

Anamarija Sevšek, predsednica 
Društva prijateljev mladine Mozirje:

»17. decembra se bo na Trgu osamosvojitve v Mo-
zirju odvijal tradicionalni 8. Božični bazar, ki ga or-
ganizira Društvo prijateljev mladine Mozirje. Med 
našimi člani vlada čudovito vzdušje, saj lahko po 
dveh letih premora končno priredimo dogodek, na 
katerem se lahko krajani družijo v božičnem vzduš-
ju. Veliko se bo dogajalo, poskrbeli pa smo tudi za 
stojnice lokalnih ustvarjalcev, na katerih bodo na 
voljo leseni in keramični izdelki, nakit, produkti iz 
okoliških kmetij, knjige za vse starosti.

Naši dogodki ne bi bili izpeljani, če ne bi bili de-
ležni podpore domačih društev, podjetij in posame-
znikov. Ker cenimo njihovo pomoč in čas, smo se 
odločili, da medse povabimo lokalne ustvarjalce in 

donatorje, ki na bazarju še niso bili videni.
Sama podpiram nakup izdelkov domačih ustvarjalcev, saj je v vsak izdelek vlo-

ženo ogromno ur dela, izdelek pa sam po sebi odraža energijo ustvarjalca. Se pa 
pred nakupovanjem unikatnih ročnih izdelkov vedno vprašam, komu bom izdelek 
podarila, ali ga bo ta oseba znala ceniti. Z darilom pokažemo sočloveku spoštova-
nje, zahvalo, prijateljstvo. Naj bo izbrano s srcem in ne denarjem. 

Iz leta v leto lahko opažamo spremembe. Navade ob praznovanjih, ki so jih ime-
li naši dedki in babice, bledijo, medosebni odnosi izgubljajo vrednost, prednost 
dajemo materialnemu, vedno dražjim darilom. Ne zavedamo pa se, da ima vsa-
ko darilo svojo vrednost. Pri tem ne mislim finančne, ampak čustveno. Sama raje 
kot darila izberem druženje z družino in prijatelji. Nobeno darilo ne bo povrnilo 
časa z nam dragimi. Vsakemu otroku želim, da bi lahko živel brezskrbno otroštvo, 
da bo imel spomine na božične praznike po posebnih doživetij, kot sem jih ime-
la tudi sama. Zato ohranjajmo praznične navade, saj bodo te določale, kako bodo 
naši otroci doživljali praznike.«

k čim večjemu obisku njihovih proda-
jaln, pri tem pa se posledično poveču-
je obremenitev njihovih zaposlenih. V 
dneh pred letošnjim decembrom so se 
med sindikatom delavcev v trgovini in 

predstavniki trgovskih družb potekala 
pogajanja glede izboljšanja plač in delov-
nih pogojev zaposlenih v trgovskih pod-
jetjih. Pogajalci so dosegli dogovor glede 
zahtev po višjih plačah, zato skrbi, da bi 
bile trgovine zaradi stavk zaprte, ni več.

JE DECEMBRA RES VSE 
BOLJ UGODNO?

Novembra so državni tržni inšpekto-
rat, Evropski potrošniški center Slove-
nija in Nacionalni odzivni center za ki-
bernetsko varnost Si-cert v skupni iz-
javi za javnost pozvali k premišljenim 
in varnim nakupom. Tudi v decembru 
trgovci obljubljajo velike popuste, ki pa 
so pogosto varljivi. Na Zvezi potrošnikov 
Slovenije (ZPS) so izpostavili lansko razi-
skavo britanske potrošniške organizacije 
Which, ki je pokazala, da je 99,5 odstot-
ka teh »neverjetnih ponudb« enakih ali 
celo manj ugodnih kot v drugih obdob-
jih leta. Važno je, da se potrošnik pred 
nakupom informira glede cene produk-
ta pri različnih ponudnikih, prav tako pa 
naj dobro preuči kvaliteto izdelka, ki je 
v akcijski prodaji.

PRODAJO LAHKO (PO)KVARIJO 
PODRAŽITVE

Prodaja v decembru je bila vedno 

99,5 % 
»neverjetnih ponudb« v decembru 
je enakih ali celo manj ugodnih kot 
v drugih obdobjih leta, je pokazala 
raziskava britanske potrošniške 
organizacije Which.
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Tema tedna, Gospodarstvo

boljša od prodaje v ostalih mesecih, 
potem pa je prišlo covidno leto 2020 
in prihodki v trgovinah (z izjemo živil-
skih) so v večini trgovskih dejavnosti 
upadli. V lanskem letu je bilo razpolo-
ženje potrošnikov nekoliko boljše, le-
tos pa lahko spet pričakujemo nekda-
njo nakupovalno mrzličnost, vendar 
lahko vmes posežejo podražitve ener-
gentov in hrane. Podražitve bodo po-
trošnike morda spodbudile, da se obr-
nejo k lokalnim ponudnikom in več-
jo pozornost namenijo preudarnemu 
obdarovanju. 

TRAJNOSTNO, DOMAČE … 
Tudi na ZPS poudarjajo, da je čas za 

drugačen seznam daril. Podnebne spre-
membe nas opozarjajo, da je bolj kot 
kdaj koli prej pomembno kupovati traj-
nostna, okolju prijazna darila. Zato pri-
poročajo izbiro daril lokalnih podjetij 
ali ustvarjalcev, tako lahko zmanjšamo 
ogljični odtis. Tudi hrana je lahko odlič-
no, lokalno in povrh vsega okusno da-
rilo. Nakup neuporabnih cenenih stva-
ri, ki so večinoma iz okolju neprijaznih 
materialov, le povečuje že tako preveli-
ke količine odpadkov na odlagališčih.

Tatiana Angioi

GOLTE

Začetek smučarske sezone 
predviden 23. decembra

Novembra je stekla predprodaja smu-
čarskih vozovnic za prihajajočo sezono 
na Golteh, katere pričetek je predviden 
za 23. december. Cene vozovnic so neko-
liko višje kot v pretekli sezoni, do zago-
na vlečnic in žičniških naprav pa pravijo, 
da bo ponovno obratovala tudi nihalka.  

KONEC DECEMBRA NAJ BI 
ODPRLI TUDI HOTEL

Cene smučarskih vozovnic bodo višje 
v skladu s trenutno rastjo cen življenj-
skih potrebščin in storitev. »Dvig cen 
je bil zaradi rasti vseh stroškov, vključ-
no z energenti, neizogiben,« je povedala 
direktorica družbe Golte Suzana Srdić. 
Pričetek smučarske sezone načrtujejo za 
predzadnji petek v decembru, ko bodo 
odprli tudi hotel. Do takrat napovedu-
jejo, da bo končan remont nihalke, ki 
predvsem zaradi dolgih dobavnih rokov 
materiala miruje že od letošnje pomladi. 

INVESTICIJA V ŽIČNIŠKO 
INFRASTRUKTURO PRIHODNJE LETO

Na Golteh so poleti napovedali več-
ji investicijski projekt, financiran iz dr-
žavnih sredstev. Temeljil naj bi na obo-
gatitvi ponudbe v poletni turistični se-
zoni, digitalizaciji storitev in zamenja-
vi dveh dotrajanih žičniških naprav. 
Dvosedežnico in vlečnico Stari stani in 
Smrekovec naj bi nadomestili novi šti-
risedežnici. »Z deli na novih sedežnicah 
nam žal letos ni uspelo pričeti, predvi-
doma bomo s projektom pričeli po zim-
ski sezoni,« je še povedala Srdićeva.
S PRETEKLO SEZONO ZADOVOLJNI
Na Golteh so bili s preteklo zimsko se-

zono zadovoljni. Kljub ukrepom za za-
jezitev novega koronavirusa je bil obisk 
dober, obratovali so skoraj štiri mese-
ce, zima pa je bila radodarna s snegom. 

Barbara Rozoničnik

REGIJSKI POSVETI ZADRUŽNE ZVEZE SLOVENIJE

Vloga zadrug ključna za pogajalski položaj slovenskih kmetij
Predzadnji petek v novembru se je s 

posvetom za zadružnike severno-pri-
morske, južno-primorske in notranjske 
regije zaključil sklop petih regijskih pos-
vetov Zadružne zveze Slovenije (ZZS). Le-
tošnji posveti so med pomembnejše te-
mami izpostavili strateški načrt skupne 
kmetijske politike 2023-2027, nove mož-
nosti financiranja zadrug in predstavitev 
nove zadružne digitalne platforme.

USPEŠNO LETO 2021 KLJUB 
TEŽAVAM

Regijski posveti ZZS tradicionalno pote-
kajo ob zaključku leta, na njih pa obrav-
navajo pregled aktualnih tematik s pod-
ročja kmetijstva in zadružništva, ki so po-
membne za nadaljnje poslovne odločit-
ve zadrug, pregled finančne uspešnos-
ti zadrug v preteklem obdobju in usme-
ritve za leto, ki prihaja. Na posvetih so 
med drugim predstavili tudi poslovanje 
zadrug v letu 2021. Slednje je bilo kljub 
višjim vhodnih stroškom, težavami s sušo 
in pričetkom energetske krize uspešnejše 
v primerjavi z letom 2020. Prihodki članic 
ZZS so se povečali za sedem odstotkov, 
čisti dobiček pa za 40 odstotkov. 

Trenutno so prizadevanja ZZS usmer-
jena zlasti v to, da Ministrstvo za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) 
v strateškem načrtu skupne kmetijske 
politike prepozna vlogo zadrug za kre-
pitev pogajalskega položaja slovenskih 

kmetij v verigi oskrbe s hrano ter s tem 
trajnostni razvoj slovenskega kmetijstva 
in podeželja. Ministrica za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Irena Šinko je 
že večkrat izpostavila pomembnost za-
družništva v Sloveniji.

ZADRUGE PRIČAKUJEJO REVIZIJO 
STRATEŠKEGA NAČRTA

Po besedah kmetijske ministrice si bo 
Slovenija s strateškim načrtom zagoto-
vila dolgoročno prehransko varnost, ze-
leni preboj in trajnostni razvoj kmetij-
stva, gozdarstva, živilske industrije in 
podeželja. Vodja kmetijskega oddelka 
pri ZZS Alenka Marjetič Žnider je pove-
dala, da zadružniki pričakujejo revizijo 
strateškega načrta pri kolektivnih nalož-
bah, in sicer na način, da bo omogoče-
na uporaba naložb tudi za pridelek lo-
kalnih kmetov nečlanov.

POTREBNA ANALIZA POSLEDIC 
EVROPSKE UREDBE

Zadružniki opozarjajo, da predlog 
evropske uredbe o trajnostni rabi fito-
farmacevtskih sredstev brez celostne 
analize posledic prepovedi uporabe 
sredstev za varstvo rastlin na občutlji-
vih območjih drastično omejuje kmetij-
sko pridelavo v Sloveniji. Obstaja nevar-
nost, da bomo zaradi neuvidevnih ome-
jitev Evropske komisije zelo hitro odvis-
ni od uvoza hrane. Zato je potrebna celo-
vita študija vplivov uredbe na slovensko 

samooskrbo, konkurenčnost slovenske-
ga kmetijstva in živilsko predelovalne 
dejavnosti, prehransko suverenost dr-
žave in na ekonomski položaj ter soci-
alno varnost kmetijskih gospodarstev.

Na posvetih je bila predstavljena po-
buda ZZS, na podlagi katere je Sloven-
ski regionalni razvojni sklad pripravil 
in predstavil javni razpis za spodbuja-
nje razvoja zadrug v obliki ugodnih po-
sojil, ki je namenjen zadrugam in pod-
jetjem, ki so v najmanj 85-odstotni las-
ti zadrug ter delujejo na področju živil-
sko-predelovalne, lesno-predelovalne 
ali posredniško-trgovinske dejavnosti.

VSA PONUDBA ZADRUG 
NA ENEM MESTU

ZZS je predstavila tudi novo digitalno 
platformo zadruzno.si. Ta na enem sple-
tnem mestu združuje in predstavlja ka-
kovost ter izvor kmetijskih pridelkov in 
živil, ki jih zagotavljajo družinske kme-
tije. Platforma omogoča, da bodo po lo-
kalni, trajnostni in kvalitetni hrani več 
posegali organizatorji prehrane v slo-
venskih vrtcih in šolah, bolnišnicah in 
negovalnih domovih. Tam so doseglji-
vi vsi kontaktni podatki o zadrugah, nji-
hova ostala neživilska ponudba ter lo-
kacije njihovih trgovin, hkrati pa se za-
drugi že takoj lahko pošlje sporočilo s 
povpraševanjem.

Roman Mežnar
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RAZVOJNA AGENCIJA SAVINJSKO-ŠALEŠKE REGIJE

Uspešno delovanje območnega razvojnega partnerstva 
Na zadnji seji sveta županov Savinj-

sko-šaleške (SAŠA) regije so med drugim 
analizirali delovanje območnega razvoj-
nega partnerstva v obdobju 2018–2022, 
ki je bilo glede na pridobljena sredstva 
in projekte zelo uspešno.

17 MILIJONOV EVROV ZA 
RAZVOJNE PROJEKTE 

Območno razvojno partnerstvo je ob-
lika interesnega sodelovanja in pove-
zovanja občin ter drugih deležnikov, 
v okviru katerega svet županov SAŠA 
spodbuja in podpira različne razvoj-
ne projekte, ki prispevajo k višjemu ži-
vljenjskemu standardu ter izboljšuje-
jo kakovost življenja prebivalcev regije. 
Tako povezane občine SAŠA regije so us-
pele iz sredstev dogovora za razvoj re-
gij pridobiti več kot 10 milijonov evrov, 
ob tem pa še nekaj več kot sedem mili-
jonov iz državnih virov. 

REGIONALNE KOLESARSKE 
POVEZAVE IN VARSTVO VODA

V regiji so uredili 11.330 kvadratnih 
metrov novih površin, namenjenih 
podjetniški dejavnosti, in s tem izbolj-
šali podporno okolje za razvoj podje-
tništva. V okviru spodbujanja multi-
modalne urbane mobilnosti se gradijo 

nove regionalne kolesarske povezave 
na odsekih Velenje-Dobrna in Velenje-
-Mozirje v dolžini dobrih 21 kilometrov 
ter med Velenjem in Mislinjo v dolži-
ni nekaj manj kot 10 kilometrov. Precej 
sredstev je bilo namenjenih tudi za in-
vesticije v varstvo voda. Z gradnjo in-
frastrukture za odvajanje in čiščenje ko-
munalnih odpadnih voda se je bistveno 
zmanjšalo onesnaževanje voda v pore-
čju Savinje. 

ZAGOTOVLJENA SREDSTVA 
ZA PRAVIČNI PREHOD 

Največji in najpomembnejši dose-
žek območnega razvojnega partner-
stva SAŠA v zadnjem obdobju je mož-
nost koriščenja sredstev iz sklada za pra-
vični prehod. Gre za namenska razvoj-
na sredstva za premogovni regiji SAŠA 
in Zasavje. 

S podporo razvojnih partnerjev je Ra-
zvojna agencija SAŠA na čelu z direk-
torico mag. Biljano Škarja dosegla, da 
so sredstva tehnične pomoči v sklopu 
evropske kohezijske politike regiji na-
menjena neposredno in ne preko drža-
ve. Z njimi bo kot soupravljavec pravič-
nega prehoda za SAŠA regijo upravljala 
Razvojna agencija SAŠA, ki bo v podporo 

vsem vključenim deležnikom vzposta-
vila Center za pravični prehod.

SKUPNA PILOTNA 
PREMOGOVNA REGIJA

Poglavitne dejavnosti, ki jih je Razvoj-
na agencija SAŠA opravila v okviru ob-
močnega razvojnega partnerstva in so 
bistveno prispevale k pridobitvi sredstev 
iz sklada za pravični prehod, so bile so-
delovanje pri potrditvi SAŠA in zasavske 
regije kot skupne pilotne premogovne 
regije, sodelovanje pri pripravi vloge za 
pridobitev tehnične pomoči ter oprede-
litev in vključitev premogovne regije v 
vse strateške in programske dokumente. 

ZA RAZVOJ TURIZMA VEČ 
KOT 650.000 EVROV 

Poleg tega je Razvojna agencija SAŠA 
opravljala naloge SPOT točke za svetova-
nje na področju podjetništva in registra-
cijo novih podjetij. Agencija je delova-
la tudi kot regijska destinacijska organi-
zacija SAŠA in pridobila vlogo vodilnega 
partnerja za destinacijo Zgornja Savinj-
ska dolina. Za razvoj in promocijo turiz-
ma na območju SAŠA regije je agencija 
v obdobju 2018-2022 na različnih raz-
pisih pridobila več kot 650 tisoč evrov.

Barbara Rozoničnik

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Posledica podražitev je višja cena vrtca

Občinski svetniki so se strinjali z utemeljenim dvigom cen vrtca v Mozirju 
in na Rečici  ob Savinji. (Foto: Štefka Sem)

Podražitvam energentov, hrane in 
predvsem stroškov dela zaposlenih sle-
di višja cena storitev v vrtcih v Mozir-
ju in na Rečici ob Savinji. Izračun nove 
ekonomske cene sta svetnikom Obči-
ne Mozirje predstavili ravnateljica vrt-
ca Mateja Glušič in računovodkinja Jas-
mina Štorgel. 

CENE VIŠJE OD 17 DO 28 
ODSTOTKOV

Cene se zvišajo od 17 do 28 odstotkov, 
odvisno od starostnega oddelka. Naj-
več staršev plačuje 35 odstotkov cene 
vrtca, zanje bo položnica, glede na sta-
rostno skupino, višja za 27 oziroma 37 
evrov mesečno. Zadnja sprememba cen 
v obeh vrtcih se je zgodila v letu 2020.

STROŠEK DELA NAJVEČJI DEL 
EKONOMSKE CENE

Ekonomsko ceno varstva otrok v vrtcu 
tvorijo stroški materiala, hrane in stro-
šek dela. Slednji je največji. V prvi sta-
rostni skupini se cena poveča za 17, v 
drugi za 20 in v kombiniranih oddel-
kih za 28 odstotkov. Nekoliko nižja cena 
bo odslej v razvojnem oddelku na Reči-
ci. V obrazložitvi predloga za povečanje 

ekonomske cene sta ravnateljica in ra-
čunovodkinja predstavili tudi cene v 
vrtcih v okoliških občinah. Mozirski vr-
tec po ceni ne izstopa, so pa cene nižje v 
vrtcih, ki so priključeni šolam. 
SOFINANCIRANJE S STRANI DRŽAVE

Nova cena je začela veljati z decem- 

brom. Iz državnega proračuna so še ved-
no zagotovljena sredstva za sofinancira-
nje plačil staršev, ki imajo v vrtec hkra-
ti vključena dva otroka oziroma imajo 
v vrtec vključenega tretjega in vsakega 
nadaljnjega otroka.

Štefka Sem
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OBČINSKI SVET MOZIRJE

Osnutek odloka o komunalnih odpadkih ni dobil podpore
Na zadnji seji v mandatu 2018-2022 sta 

direktor Javnega podjetja Komunala Mo-
zirje Andrej Kladnik in vodja tehničnih 
služb Rok Jamnikar članom mozirske-
ga občinskega sveta predstavila osnu-
tek odloka o načinu opravljanja obve-
zne občinske gospodarske javne službe 
ravnanja s komunalnimi odpadki v obči-
nah Rečica ob Savinji in Mozirje. Šlo je za 
drugo obravnavo tega akta. V prvi obrav-
navi so svetniki osnutek odloka potrdili, 
tokrat pa se je zataknilo. V komunalnem 
podjetju morajo pred ponovno obravna-
vo pripraviti še tehnični pravilnik.

POMISLEKI STATUTARNO 
PRAVNE KOMISIJE

Predsednica statutarno pravne ko- 

misije Tanja Zupan Voler je pojasnila 
pomisleke omenjene komisije, ki izha-
jajo iz pravnega vidika. Podlaga za od-
lok naj bi bil tehnični pravilnik, tega 
pa v Komunali nimajo. Pomisleke so 
imeli tudi glede obračunavanja stori-
tev, sedaj se namreč obračunavajo na 
osebo, po novem naj bi se na volumen. 
Postavlja se vprašanje, ali bo cena sto-
ritve ostala enaka, predvsem pa so vi-
deli težavo pri obračunavanju storitev 
za eno ali dve osebi. V razpravo na to 
temo je v nadaljevanju seje sodelova-
lo več svetnikov.

OSNOVA ZA OBRAČUN BO 
120-LITRSKA POSODA

Predstavnika Komunale Mozirje sta 

svetnikom pojasnila, da je za zbiranje in 
odvoz komunalnih odpadkov po zakonu 
določena osnova za obračun njihov vo-
lumen. Osnova za obračun bo 120-litr-
ska posoda, možno pa bo regulirati fre-
kvenco odvozov, kjer bo koristnik sto-
ritve le ena oseba, ali obračunavati vo-
lumen 80 litrov. O tem se bodo še do-
govorili. Svetniki so po končani razpra-
vi sprejeli odločitev, da odloka v drugem 
branju ne potrdijo. Predstavnika Komu-
nale so zadolžili, da korigirajo osnutek 
odloka in pripravijo tehnični pravilnik, 
nato bodo osnutka najprej obravnava-
li odbori, predvidoma v januarju pa še 
nov občinski svet. 

Štefka Sem

OBRTNO-PODJETNIŠKA ZBORNICA SLOVENIJE

Med nominiranci za podjetnika leta tudi Alojz Selišnik
Obrtno-podjetniška zbor-

nica Slovenije (OZS) bo tudi 
letos podelila prestižni pri-
znanji obrtnik leta in podje-
tnik leta, posebno priznanje 
pa bo prejel tudi najstarejši 
obrtnik leta 2022. Med no-
miniranci za podjetnika leta 
je tudi Alojz Selišnik, direk-
tor in solastnik podjetja Melu 
iz Luč.

SKRB ZA UGLED 
OBRTNIH POKLICEV

Priznanje obrtnik leta OZS 
podeljuje od leta 2003, pri-
znanje podjetnik leta pa od 
leta 1991. OZS tudi na ta na-
čin skrbi za ugled obrtnih 
poklicev, obrtnikov in pod-
jetnikov ter obenem spodbu-
ja odličnost ter kakovost sto-

ritev in izdelkov. Nominiran-
ce za prestižna priznanja je 
izbrala strokovna komisija, 
ki je imela tudi letos izjemno 
težko nalogo, saj so vsi no-
miniranci uspešni in odlični 
obrtniki oziroma podjetniki. 
KANDIDATI ZA OBRTNIKA 

IN PODJETNIKA LETA
Za priznanje obrtnik leta 

2022 so nominirani Leon 

Kranjc (Klin d.o.o. Logatec), 
Vinko Petkovšek (Kovinska 
galanterija, orodjarstvo, sve-
čarstvo in trgovina Petkovšek 
Vinko s.p. Ig) in Andrej Ro-
žmanc (Levček d.o.o. Loga-
tec). Za priznanje podjetnik 
leta 2022 so nominirani: Ivan 
Cajzek (GIC gradnje Rogaška 
Slatina), Marko Femc (Plan-
-net Solar Preserje), Miha 
Lavtar (Optiweb Škofja Loka) 
in Alojz Selišnik (Melu d.o.o. 
Luče).

90 LET MIZARSKE 
TRADICIJE SELIŠNIKOVIH

Podjetje Melu, ki ga vodi 
Alojz Selišnik, je bilo usta-
novljeno leta 2001, a je le-
sarska tradicija v družini 
Selišnik bistveno daljša. Pri-
hodnje leto bodo praznova-
li 90-letnico dejavnosti. Mi-
zarstvo Selišnik je leta 1933 
ustanovil Alojzov ded, sam 
je dejavnost od očeta prev-
zel leta 1991, sedaj pa poča-
si tradicijo prenaša na svoje 
tri sinove. Takoj po prevze-
mu obrti je Selišnik navezal 
stike z nemškimi poslovni-
mi partnerji, ki predstavlja-
jo pomemben del kupcev iz-
delkov podjetja Melu, ki za-
posluje 32 oseb.
SPECIALISTI ZA MASIVNA 

NOTRANJA VRATA
Ukvarjajo se izključno z 

izdelavo masivnih notra-
njih vrat, pri čemer sledijo 

modernim trendom sodob-
nega oblikovanja ter razvoja 
informatike in avtomatizaci-
je v okviru ekološkega in traj-
nostnega dojemanja sveta. 
Nedavno so razvili tudi ele-

ktrični in ročni lesen pogon 
za drsna vrata, ki je rezultat 
izključno domačega znanja. 
Njihova notranja vrata so ve-
činoma namenjena za nem-
ški in avstrijski trg, nekaj jih 
prodajo drugod po svetu, ne-
kaj pa tudi doma. 
USMERJENI V EKOLOGIJO 

IN SAMOOSKRBO
Razvojna strategija podje-

tja je usmerjena v ekološko 
in samooskrbno smer ter 
smer modernih in brezčasnih 

dizajnov. Za proizvodnjo 
uporabljajo les iz lokalnih 
gozdov, z implementacijo 
trajnostnega razvoja in proi-
zvodnjo od hloda do končne-
ga izdelka pa skrbijo za učin-

kovito predelavo vsega lesa, 
vključno z izrabo manjvred-
nega lesa in ostankov. Poleg 
skrbi za varstvo okolja z eko-
loškimi materiali, krožnim 
gospodarjenjem in ničelno 
stopnjo odpadkov veliko po-
zornost namenjajo zaposle-
nim. Njihova želja je posta-
ti vodilni proizvajalec ma-
sivnih notranjih vrat, prepo-
znaven predvsem v alpskem 
delu Evrope.

Franci Kotnik

Leta 1933 
je Mizarstvo Selišnik 
ustanovil ded Alojza 
Selišnika, sam je dejavnost 
od očeta prevzel leta 1991.

Alojz Selišnik družinsko tradicijo počasi prenaša na svoje 
tri sinove. (Foto: arhiv OZS)
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SREČANJE PARTNERJEV EKO GAJBICO, PROSIM!

Razvoj pravičnega, zdravega in okolju prijaznega 
prehranskega sistema

Partnerji operacije Eko gajbico, prosim! na delovnem srečanju v Lučah. 
(Foto: arhiv LAS)

V Kulturnem domu v Lučah je 22. no-
vembra potekalo prvo delovno srečanje 
partnerjev operacije Eko gajbico, pro-
sim! Gre za sodelovanje med petimi slo-
venskimi in tremi bolgarskimi LAS-i, ki 
stremijo k razvoju pravičnega, zdrave-
ga in okolju prijaznega prehranskega 
sistema. 

LUČE, OBČINA GOSTITELJICA IN 
PARTNERICA OPERACIJE

Uvodoma sta prisotne pozdravila Ivi-
ca Orešnik, direktorica Zavoda Savinja, 
vodilnega partnerja LAS Zgornje Savinj-
ske in Šaleške doline, ter predsednik LAS 
Zgornje Savinjske in Šaleške doline Fra-
njo Naraločnik. Luče, občino gostitelji-
co in njeno sodelovanje v operaciji Eko 
gajbico, prosim!, je predstavila Aneta Ši-
ljar, prisotne pa je pozdravil tudi novo-
izvoljeni župan Klavdij Strmčnik.

Z NEPOVRATNIMI SREDSTVI DO 
ŠIRITVE DEJAVNOSTI

Sledila je predstavitev dopolnilne de-
javnosti kmetije Koklej iz Luč, turistič-
ne kmetije Ramšak iz Solčave in ekolo-
ške kmetije Potočnik Poprask iz Šmar-
tnega ob Paki. V nadaljevanju so sprego-
vorili o skupnih aktivnostih in nalogah 
vseh vključenih partnerjev ter o oddaji 

zahtevka za nepovratna sredstva Evrop-
skega kmetijskega sklada za razvoj po-
deželja. Strokovno plat srečanja je vodi-
la predstavnica vodilnega partnerja LAS 
Tamara Danijel, delovno srečanje pa se 
je zaključilo z druženjem partnerjev. 

UREDITEV TRŽNICE V LUČAH
V okviru operacije bodo s pomočjo 

nepovratnih sredstev do pomladi pri-
hodnje leto uredili tržna mesta v Lučah, 

v Šmartnem ob Paki pa nadstrešek za 
prodajne avtomate. Sledili bodo dnevi 
odprtih vrat na sodelujočih ekoloških 
kmetijah. Poleg slovenskih LAS-ov in 
LAS-ov iz Bolgarije sodelujejo še dru-
gi partnerji, preko 30 jih je iz različnih 
sektorjev - občine, javni zavodi, razvoj-
ne agencije, ekološke kmetije in nosilci 
dopolnilnih dejavnosti.

Barbara Rozoničnik

ŠTRUKLJI POD KOZOLCEM V NAZARJAH

Ob kulinarični tudi glasbena poslastica

Na voljo so bili tako kuhani kot 
pečeni štruklji, s kvašenim ali 
vlečenim testom in z raznovrstnimi 
nadevi. (Foto: Marija Šukalo)

V soboto, 19. novembra, so obisko-
valci nazarske kmečke tržnice raz-
vajali svoje brbončice z odlično ku-
linariko. Organizator Štrukeljfesta, 

Kulturno-turistično društvo Bazili-
ka iz Šentjanža, je namreč pripravilo 
različne vrste štrukljev. Na voljo so bili 
tako kuhani kot pečeni, s kvašenim ali 

vlečenim testom, z božičnim nadevom, 
cimetom ali pa enostavno s skuto. 

Ob degustaciji so si bili obiskoval-
ci enotni, da je kulinarični dogodek 
dobrodošla popestritev sobotnega do-
poldneva pod Bohačevim toplarjem. S 
tem se je strinjal tudi župan Matej Pe-
čovnik, ki je pohvalil tako okus hrane 
kot organizacijo dogodka. Prav tako je 
navzoče navdušil glasbeni program. 
Narodne in zabavne pesmi sta tokrat 
prepevala Urška Bider in predsednik 
društva organizatorja Rok Hvala. Go-
nilna sila sejemskega dogajanja v Na-
zarjah Anica Bider je dodala, da si s 
tovrstnimi dogodki prizadevajo priva-
biti tako obiskovalce kot potencialne 
ponudnike. 

Marija Šukalo
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V SPOMIN

dr. Franc ZAGOŽEN
1942 - 2014

Pred 80 leti se je v Vologu rodil dr. 
Franc Zagožen, agronom, kmet, gene-
tik in politik. Po končani srednji kme-
tijski šoli v Mariboru je diplomiral na 
Biotehniški fakulteti v Ljubljani in leta 

1969 doktoriral na univerzi v Götinge-
nu. V raziskovalnem delu se je ukvar-
jal s selekcijo in populacijsko genetiko 
in je zaslužen za sodoben razvoj ovče-
reje, ki je pri nas veljala že za opušče-
no panogo. 

Bil je prodoren analitik in oster kri-
tik razmer v kmetijstvu. Na svoje raz-
mišljanje je leta 1988 opozoril z zapi-
som v Mladini z naslovom Bila je pše-
nica, bila je potica, zdaj raste plevel. Ta 
zapis je napovedal ustanovitev kmeč-
kih stanovskih organizacij in splošnih 
demokratičnih sprememb. 

Njegova prizadevanja so 12. maja 
1988 pripeljala do ustanovitve Sloven-
ske kmečke zveze, prve nove demokra-
tične politične organizacije v Sloveni-
ji, ki je skupaj z Zvezo slovenske kmeč-
ke mladine odprla pot drugim zvezam 
– predhodnicam kasnejših političnih 
strank. Zagožnovo delo je spodbudilo 
začetek demokratičnih procesov, ki so 

vodili do ustanovitve samostojne slo-
venske države. 

Na volitvah aprila 1990 je bil dr. Franc 
Zagožen na listi Slovenske kmečke zve-
ze izvoljen v družbenopolitični zbor ta-
kratne republiške skupščine, pozneje je 
postal tudi vodja kluba poslancev ko-
alicije Demos. V tej funkciji je novem-
bra 1990 sklical posvet vladne koalici-
je v Poljčah, na katerem je bila spre-
jeta odločitev, da se 23. decembra  tis-
tega leta izvede plebiscit o slovenski 
samostojnosti. 

Pred 30 leti je bil izvoljen v prvi držav-
ni zbor Republike Slovenije. Od leta 1992 
je vodil glavni odbor Slovenske ljudske 
stranke (SLS) in njen poslanski klub 
(slednjega tudi po volitvah leta 1996). 
Po združitvi Slovenskih krščanskih de-
mokratov (SKD) in SLS spomladi 2000 v 
novo stranko SLS+SKD Slovenska ljud-
ska stranka je bil eno leto njen predse-
dnik. Umrl je leta 2014.

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

Predstavljene podobe Mozirja na starih razglednicah

Matija Blagojevič je poudaril, da knjižnice niso samo knjige, temveč hranijo 
bistveno več zakladov, med njimi pa so pomembne domoznanske vsebine.

V petek, 18. novembra, so v mozirski 
knjižnici pripravili dogodek Tu smo 
doma – razstava starih razglednic Mo-
zirja, ki se je odvil v Muzejski zbirki 
Aleksandra Videčnika. To je bil zaključ-
ni dogodek v nizu prireditev, s kateri-
mi so v okviru Tedna splošnih knjižnic 
mozirski knjižničarji promovirali svo-
jo dejavnost.

NAJBOLJ DOSTOPNE KULTURNE 
USTANOVE V SLOVENSKEM 

PROSTORU
Med 14. in 18. novembrom so knji-

žnice po vsej Sloveniji praznovale Te-
den splošnih knjižnic. V ta namen so se 
zvrstili različnih dogodki, s katerimi so 
v knjižnicah nagovorili vse prebivalce v 

lokalnih skupnostih, zveste obiskovalce 
knjižnic, pa tudi tiste, ki v knjižnice ne 
zahajajo. Rdeča nit letošnjega Tedna in 
Dneva splošnih knjižnic je bilo povabi-
lo Izvolite (v) knjižnico! Vsaka sloven-
ska občina ima svojo knjižnico, kar po-
meni, da imajo splošne knjižnice raz-
vejano knjižnično mrežo in so tako naj-
bolj dostopne kulturne ustanove v slo-
venskem prostoru.
POMEMBEN DEL BOGATIH ZBIRK SO 

DOMOZNANSKE VSEBINE
Knjižnice hranijo in omogočajo dostop 

do duha in znanja vsega človeštva, saj 
imajo bogate knjižnične zbirke, kjer so 
hranjene informacije tako v analogni 
kot v digitalni obliki. Pomemben del 

knjižnične zbirke mozirske knjižnice so 
domoznanske vsebine, prav posebno 
mesto med njimi pa imajo stare razgle-
dnice zgornjesavinjskih naselij.

UPODOBITVE MOZIRJA NA 
STARIH RAZGLEDNICAH

Na zadnjem dogodku v okviru pra-
znovanja Tedna so strokovni delavci 
knjižnice pripravili razstavo in predsta-
vitev starih razglednic Mozirja. Ta se je 
zgodila v Muzejski zbirki Aleksandra Vi-
dečnika, ki se je izkazala kot nadvse pri-
merna lokacija. Matija Blagojevič, ki v 
knjižnici med drugim zbira in obdelu-
je domoznansko gradivo, je predstavil 
upodobitve Mozirja na starih razgle-
dnicah. Iz bogate zbirke je izbral najbolj 
markantne - od najstarejše, ki jo hrani-
jo v knjižnici, do novejših upodobitev. 
Vsako je pospremil s slikovitim opisom.

PREDSTAVLJENO DOSTOPNO 
TUDI V DIGITALNI OBLIKI

Številni ljubitelji starih podob, ki so 
se razstave udeležili, so bili seznanjeni, 
kako lahko dostopajo do predstavljenih 
vsebin kar iz udobja svojih domov. Vse 
predstavljene razglednice so digitalizira-
ne, vse digitalizirane domoznanske vse-
bine pa so dostopne preko knjižničnega 
kataloga COBISS+, portalov digitalizira-
nih domoznanskih vsebin Kamra in Di-
gitalna knjižnica Slovenije. Prav tako je 
bil predstavljen biografski leksikon Ob-
razi slovenskih pokrajin, kamor vsebine 
prispeva tudi Osrednja knjižnica Mozirje.

Tekst in foto: Roman Mežnar
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JERNEJ MARINŠEK, RAVNATELJ GLASBENE ŠOLE NAZARJE

»Praznovali bomo 30 let delovanja 
in odprli podružnico na Ljubnem«

Velenjčan, predan svojemu 
delu, glasbi in družini, ter ve-
lik ljubitelj športa in narave. S 
temi besedami najbolje opiše-
mo Jerneja Marinška, ravna-
telja Glasbene šole Nazarje in 
profesorja flavte. Pod njegovim 
vodstvom, teče namreč že tret-
ji mandat, smo vajeni pestrega 
glasbenega dogajanja, prihod-
nje leto pa bo še posebej slove-
sno, saj bodo obeležili 30 let sa-
mostojnega delovanja Glasbene 
šole Nazarje. To pa še ni vse. S 
prihodnjim šolskim letom bodo 
odprli podružnico na Ljubnem 
ter tako poučevanje glasbe prib-
ližali učencem iz bolj oddalje-
nih občin Zgornje Savinjske do-
line, hkrati pa omilili prostor-
sko stisko na matični lokaciji.

• Gotovo ste veseli, ker šolsko le-
to po dveh letih poteka brez posebnih 
omejitev?

Šolsko leto smo pričeli brez omejitev, 
s katerimi smo se soočali zadnji dve leti. 
Se pa sedaj pojavlja več bolniških od-
sotnosti zaposlenih kot v minulih le-
tih, tudi iz naslova novega koronavirusa. 
Sicer pa smo kot vedno do sedaj, polni 

zagona in optimizma, predvsem pa želje 
po ustvarjanju in poustvarjanju glasbe. 

• Pred Glasbeno šolo Nazarje je ju-
bilejno leto, saj boste obeležili 30 let 
delovanja. Kaj pripravljate?

Jubilejno leto, ko bo Glasbena šola Na-
zarje praznovala 30 let samostojnega de-
lovanja, bomo proslavili s številnimi in 
raznolikimi dogodki, kot so razstava risb, 
predavanja, delavnice in koncerti. Do-
godki bodo razporejeni tekom celotnega 
šolskega leta vse do slavnostnega kon-
certa v soboto, 17. junija 2023. Za jubilejni 
koncert že sedaj pripravljamo nekaj ve-
likega, posebnega in nepozabnega. Že-
lim si, da jubilej ne bo le mejnik v vzgoj-
no-izobraževalnem delu, temveč, da se 
bo naš praznik dotaknil vseh vpletenih, 

učencev, staršev in zaposlenih na šoli, pa 
tudi ostalih prebivalcev Zgornje Savinjske 
doline. Vemo, da Glasbena šola Nazarje 
živi z dolino, jo povezuje, bogati kulturne 
vrednote in soustvarja pomembne do-
godke, ki puščajo trajne sledi tudi našim 
zanamcem. Želim, da praznujete z nami, 
zato vas vabim, da se prijavite na novice 
na naši spletni strani ter nas spremljate 
preko socialnih omrežij in drugih medi-
jev, kjer boste o prireditvah pravočasno 
obveščeni. Naj naša slavljenka tudi v pri-
hodnje ostane prostor znanja, ustvarjal-
nosti, raziskovanja, mladosti, smeha ter 
pozitivnih vrednot.

• Na glasbeni šoli se že dlje časa 
soočate s prostorsko stisko. Kako jo 
rešujete?

Na prostorsko stisko opozarjamo že 
deset let. Delujemo v prostorih, ki so bili 
prvotno namenjeni osnovni šoli, kar po-
meni, da niso povsem primerni za naše 
vzgojno-izobraževalno delo, ki se od 
zahtev osnovne šole bistveno razliku-
je. Še večja težava pa je, da je teh pro-
storov odločno premalo. Prostori, v ka-
tere smo se preselili leta 1999, že davno 
na zadoščajo več vsem našim progra-
mom in številu učencev, ki je danes bi-
stveno večje. V najemu imamo dva pros-
tora v Domu kulture Nazarje, kjer izvaja-
mo pouk orkestrov, tolkal in violončela. 
Leta 2018 smo pripravili idejni načrt za 
gradnjo nove glasbene šole, ki pa je žal 
vedno ostal nekje v predalu, saj so pred-
nost dobili drugi projekti v dolini. 

• V jubilejnem letu se obeta velika 
novost, podružnica Glasbene šole Na-
zarje. Kje in kdaj bo zaživela?

Ker smo znani po tem, da ne popušča-
mo, delujemo povezovalno in nas takšni 
izzivi samo še okrepijo, pripravljamo za 
naslednje šolsko leto veliko novost. De-
lovanje glasbene šole bomo umestili na 
še eno lokacijo v dolini, in sicer na Ljub-
no v Zadružni dom. S tem bomo mar-
sikomu približali in olajšali obisk pou-
ka, koncerta ali kakega drugega dogod-
ka. V soglasju z občinami Zgornje Sa-
vinjske doline, predvsem pa ob moč-
ni podpori in pripravljenosti za sodelo-
vanje županov in županje občin Ljub-
no, Gornji Grad, Luče in Solčava ter ob 
soglasju sveta staršev pripravljamo vse 

Za sproščeno in hkrati čarobno kuliso na poroki Karin in Jerneja Marinška 
letos poleti so poskrbeli njuni trije otroci. (Foto: osebni arhiv)

Jernej Marinšek: »Ohraniti želim 
visok ugled glasbene šole ter 

notranjo motivacijo, razumevanje 
in povezanost med zaposlenimi, kar 
je ključ do uspeha vsakega zavoda.« 

(Foto: osebni arhiv)



Savinjske novice št. 49, 9. december 2022 11

Intervju, Organizacije

GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Koncert harfistke Naje 
Mohorič

Z letošnjim šolskim letom Naja Mohorič poučuje harfo 
tudi na Glasbeni šoli Nazarje. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Zadnji petek v novembru 
se je na odru dvorane Glas-
bene šole Nazarje predstavila 
harfistka Naja Mohorič. Har-
fo poučuje na velenjski glas-
beni šoli, z letošnjim šolskim 
letom pa tudi na Glasbeni šoli 
Nazarje. Nastop je potekal v 
okviru priprav na koncert, ki 
ga bo Mohoričeva izvedla po-
leg mojstrskega tečaja v Liz-
boni na Portugalskem. 

Mohoričeva prihaja iz Ve- 

lenja, kjer se je izobraževala na 
nižji in srednji stopnji Glasbe-
ne šole Fran Korun Koželjski, 
dodiplomski študij je končala 
na glasbeni akademiji v Mi-
lanu, lani pa še magistrskega 
na Akademiji za glasbo v Lju-
bljani. Kljub mladosti se lah-
ko pohvali z bogatimi medna-
rodnimi izkušnjami, pa naj si 
gre za festivale, seminarje ali 
solistične koncerte.

Barbara Rozoničnik

potrebno za ustanovitev podružnice 
Glasbene šole Nazarje, kot že rečeno, s 
sedežem na Ljubnem.

• Katere programe boste izvajali v 
dislocirani enoti?

Podružnica bo namenjena vzgojno-
-izobraževalnemu procesu za učence, ki 
prihajajo iz občin zgornjega dela doline. 
Tam bomo izvajali individualni pouk in 
skupinski pouk nauka o glasbi. Orkester, 
plesna pripravnica, balet, glasbena pri-
pravnica, predšolska glasbena vzgoja in 
komorna igra zaenkrat ostajajo v Nazar-
jah. Vsekakor se veselimo novih prosto-
rov in novih izzivov.

• Energije in novih idej vam oči-
tno ne manjka. Bi lahko rekli, da je 
poslanstvo ravnatelja glasbene šole 
vaš način življenja?

Temeljno poslanstvo ravnatelja naj bi 
bilo pedagoško vodenje, a je v zadnjem 
času vse več drugih del. Sam v tem uži-
vam, ker delo opravljam rad in nove iz-
zive vidim kot nove priložnosti. Veliko 
je managerskega dela, največji izziv pa 
je ustvariti pravo ozračje v kolektivu ter 
med starši in učenci. Menim, da je to bi-
stvena komponenta kakovostnega, kre-
ativnega in povezovalnega dela. Trudim 
se poslušati in slišati, delovati timsko in 
povezovalno, se prilagajati, biti zaupanja 
vreden ter ciljno usmerjen v proaktiv-
nem delovanju. Ko poslanstvo ravnate-
lja gledam iz teh zornih kotov, lahko re-
čem, da ga živim 24 ur na dan, z mano 
pa ga živi tudi moja družina.

• Z družino ste močno vpeti v de-
lovanje glasbene šole. Kako usklaju-
jeta poslovno in zasebno življenje?

Če vprašate mene, uspešno, če vpra-
šate ženo, bo njen odgovor, da to ni tako 
samoumevno. Hitro sem ugotovil, da 
mi redna telesna aktivnost pri tem iz-
jemno pomaga, saj daje večji občutek 
ravnovesja med delom in zasebnim. 
Pomembno je tudi spoznanje, da je vse 

stvar razporeditve dela in prioritet. Ko to 
razčistiš pri sebi, je lažje. Po naravi sem 
zelo delaven, vztrajen, nepopustljiv in 
trmast, vedno v iskanju novih izzivov in 
rešitev, zato lahko verjamete, da je na tre-
nutke usklajevanje zasebnega in poslov-
nega vseeno izziv predvsem za partner-
ja. Zato bi se želel na tem mestu zahva-
liti moji ženi, ki me pri tem podpira, mi 
je v oporo, velikokrat je edini sogovornik, 
ko je potrebno sprejeti pomembne od-
ločitve, mi svetuje in me premnogokrat 
drži nazaj, da zadevo prespim in nasled-
nje jutro z umirjeno glavo včerajšnji pro-
blem spremenim v rešitev.

• Ste oče treh otrok, oba z ženo sta 
poklicna glasbenika. Boste tudi otro-
ke usmerjali v te vode?

Iskreno povedano, ne vem. Z ženo 
stremiva k temu, da preživljamo prosti 
čas kar se da skupaj. Seveda prisluhne-
va tudi željam otrokom in med njimi so 
tudi želje po ukvarjanju z glasbo. Spod-
bujava jih, da razvijajo svojo ustvarjal-
nost, predvsem pa, da širijo obzorja in 
so odprti za različne stvari. Kam jih bo 
pot zanesla, bo odvisno predvsem od 
njih samih. Kot je davnega leta 1953 za-
pisal znan časopisni urednik Hodding 
Carter: »Obstajata samo dve trajni za-
puščini, za kateri lahko upamo, da ju 
bomo predali svojim otrokom - kore-
nine in krila.«

• Ste velik ljubitelj športa. Za 
kakšne vrste rekreacije najdete čas?

Tenis, tek, smučanje, tek na smučeh, 
golf, šah ter v zadnjem času tudi po-
hodništvo. Pravzaprav ni športa, ki ga 
ne spremljam oziroma s katerim se ne 
bi želel ukvarjati in v to smer vzgajam 
tudi svoje otroke. Glasba in šport imata 
v mojem življenju posebno mesto. Šport 
je lahko dejavnost, ki vliva upanje in po-
gum za življenje. Nenazadnje, fizična 
dejavnost vzgaja in spodbuja pozitivne 
vrednote. Ko sem po gimnaziji igranje 

tenisa zamenjal s tekom, so se pred 
mano pokazale nove dimenzije športa. 
Dejansko ni bilo dneva, ko nisem tekel, 
ne glede na vremenske pogoje. Lahko 
bi rekel, da sem bil od teka dolgo časa 
skoraj odvisen. Bolj ko je bilo težko, bolj 
sem užival in bil ponosen nase in na op-
ravljeno. Na koncu je ljubezen do teka 
prinesla več udeležb na množičnih tekih 
vse do maratona v New Yorku 2011. Rad 
imam šport in kar šteje največ, vse to 
počnemo skupaj z družino.

• Letos poleti ste s poroko naredi-
li še enega večjih korakov v življenju. 
Lahko z nami delite kakšno misel, ob-
čutek?

Po rojstvu treh otrok sva letos z ženo 
naredila še tisti korak, ki predstavlja hojo 
skozi vrata v nekaj novega, biti eno. Po-
roka je zame najlepše, kar je dano dve-
ma, ki se ljubita, si upata dati samega 
sebe drugemu ter si zaupata, da si bos-
ta pomagala in bosta skupaj zmogla več. 
Letošnje poletje se je na podlagi dolgo-
letnih želja zgodil tudi ta prelomni tre-
nutek. Izjemno sem vesel, da sva ga lah-
ko delila s svojimi najbližjimi in prija-
telji. Še posebej lepo je bilo, ker so bili z 
nama najini otroci, ki so ustvarili čarob-
no kuliso. Tudi medene tedne sva pre-
živela skupaj z njimi. 

• Vaša pot je tako poslovno kot za-
sebno pestra in bogata hkrati. Kaj pa 
hiter pogled naprej?

V službi izzivov ne manjka. Predvsem 
si želim ohraniti visok ugled glasbene 
šole, notranjo motivacijo, razumevanje 
in povezanost med zaposlenimi, kar 
menim, da je ključ do uspeha vsake-
ga zavoda. Vse to se odraža navzven v 
našem delu in to odliko nam pripisu-
je tudi zunanje okolje. V zasebnem živ-
ljenju pa se želim organizirati tako, da 
bom imel več časa za družino, ki mi po-
meni največ. 

Barbara Rozoničnik
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RAZSTAVA PRIDNE ROKE V VSEH LETNIH ČASIH 

Skozi izdelke v različnih tehnikah približali delo društva

ŠAHOVSKI TURNIR V MOZIRJU

Predstavnika organizatorja med najboljšimi

Razstava ročnih del je obiskovalce popeljala skozi štiri letne čase. 
(Foto: Marija Šukalo)

Šahisti so imeli na voljo po 10 minut v vsakem kolu. (Foto: Marija Šukalo)

V okviru Tedna Društva upokojencev 
Mozirje je njihova šahovska sekcija prip-
ravila medobčinski turnir. Na njem se je 

v četrtek, 17. novembra, pomerilo 12 lju-
biteljev kraljeve igre iz Solčave, Gornje-
ga Grada, Šentilja in Mozirja. 

PRVO IN TRETJE MESTO 
MOZIRJANOMA

Šahisti so imeli na voljo po 10 minut v 
vsakem kolu, da so odigrali poteze, ki so 
jih privedle do zmage ali poraza. V sed-
mih kolih sta se najbolje odrezala pred-
stavnika organizatorja Ernest Špeh, ki je 
s šestimi točkami zasedel prvo mesto, in 
Slavko Zavolovšek, ki je s petimi točka-
mi osvojil tretje. Med njiju se je na drugo 
mesto »vrinil« Šentiljčan Ivan Dražnik 
z osvojenimi pet in pol točkami.

VABIJO NA ŠAHOVSKA DRUŽENJA
Za nemoten potek igre in upošteva-

nje vseh pravil je poskrbel sodnik Hu-
bert Golob, ki ni skrival zadovoljstva 
ob odigranih partijah. Kot je povedal,  
bodo tudi v prihodnje nadaljevali s ša-
hovskim druženjem. Da bi lažje odigrali 
kakšno partijo, v svoje vrste vabijo tudi 
druge ljubitelje šaha, da se jim ob četrt-
kih pridružijo. 

Marija Šukalo

V okviru Tedna Društva upokojencev 
Mozirje so njihovi člani pripravili razsta-
vo ročnih del z naslovom Pridne roke v 
vseh letnih časih. Na otvoritvi v petek, 
18. novembra, v Slomškovi dvorani, so 
lahko obiskovalci občudovali umetelno 
izdelane eksponate v različnih tehnikah 
in materialih. 

NA OGLED PREDMETI ZA OKRAS 
IN VSAKDANJO RABO

O razstavi je spregovorila predsednica 
društva Marija Franko. Ob tem je deja-
la, da so na ogled postavljeni tako pred-
meti za okras kot za vsakdanjo rabo in 
modni dodatki iz različnih materialov, 
ki so jih izdelali člani. Z dogodkom, ki 
so ga organizirali po štirih letih premo-
ra, želijo Mozirjanom in drugim obisko-
valcem približati svoje delo in jih po-
vabiti, da se jim pri njihovih aktivno-
stih pridružijo.

NA OGLED TUDI GRB DOMAČE 
OBČINE, KI JE VPISAN V KNJIGO 

REKORDOV
Rdeča nit postavitve so bili štirje le-

tni časi in prav tako so si sledili tudi iz-
delki. V pomladnem času so izdelali 
rože iz krep papirja, izvezli velikonoč-
ne pogrinjke in prte za košare, izdela-
li velikonočna jajčka. V poletju je bil na 
ogled kvačkan grb domače občine, ki bo 
krasil županovo pisarno. Slednjega je 
v akciji 212 grbov slovenskih občin za 

Guinnessovo knjigo rekordov izdelala 
prav Frankova. Jesen so zaznamovali 
prti in prtički v rešilje tehniki ter kvač-
kani uporabni izdelki in modni dodatki. 
Zima je v z znamenju božičnih in novo-
letnih praznikov, zato so izdelali adven-
tne venčke in postavili jelko ter jo de-
korirali z kvačkanimi okraski različnih 
oblik. Postavitev so zaključili s kleklja-
nimi čipkami. 

NARODNI NAPEVI ZA OBOGATITEV
Dogodek so z narodnimi napevi obo-

gatili vokalisti skupine Štirje prijatelji, ki 
deluje pod okriljem društva. Pozdravne 
besede obiskovalcem je namenil tudi 
župan Občine Mozirje Ivo Suhoveršnik, 
ki je bil nad videnim navdušen. Prepri-
čan je, da ustvarjanje pripomore k bolj 
kvalitetnemu družabnemu življenju.

Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

PETER WEISS

Angelos Baš o plavljenju lesa 
po Savinji (5)

Za splave, ki so bili sestavljeni 
predvsem iz žaganega lesa in so jih 
Zgornjesavinjčani približno do druge 
svetovne vojne vozili po Savinji (in še 
prej po Dreti) in potem po Savi in Donavi 
do Beograda in prej, v 19. stoletju, še dalj, 
je bil potreben les. Hlode (platanice) je 
bilo treba po vodi najprej spraviti do 
zgornjesavinjskih žag in temu opravilu 
se reče plavljenje. Dr. Angelos Baš (1926–
2008) ga je obdelal v razpravi, objavljeni 
v reviji Slovenski etnograf leta 1977. 
Nazadnje sta bili navedeni specialni 
opravili tako imenovanih zalágavcev in 
poštarjev, tokrat pa se začenja z zadnjeki. 
– Mednaslovi so urednikovi in kaka 
opomba v oglatih oklepajih tudi.

... IN ZADNJEKI
Delo plavcev se je končalo z zadnjeki, 

medtem ko so spredaj zalágavci sklenili 
delo s tem, da so usmerili platanice v 
najbolj oddaljeno strugo, ki jo je zajemala 
vsakokratna plav. To je bilo, kot omenjeno, 
pri pobreškem jezu (pri graščinskem 
plavljenju pa v Nazarjah). Ko je prišel 
les v strugo, ga niso imeli več na skrbi 
plavci, temveč drugi lastnikovi delavci. Ti 
so pazili, da je prišel les po strugi do žage, 
in so ga tudi zmetali iz vode.

TRAJANJE PLAVI
Če se vprašamo, koliko je trajala 

posamezna plav, je odgovor odvisen 
od količine plavljenega lesa in stanja 
vode. Zadnjeki so napravili na dan ob 
večji višini vode po 2 do 3 kilometre, ob 
majhni vodi pa so od jutra do mraka, 
kolikor je trajal delovni dan, napredovali 
tudi le po 500 metrov ali 1 kilometer. 
(Ponoči niso plavili, takrat so z zalágo 
pri najbližjem jezu zadržali platanice, 
ki bi morda ponoči šle z vodo naprej.) 
Srednja plav iz Solčave ali Logarske 
doline do Ljubnega je trajala največkrat 
okoli 14 dni, velika plav pa kake 4 tedne. 
Do Grušovelj ali Pobrež je bilo potrebno 
dalj časa, za srednjo plav okoli mesec 
dni, za veliko plav pa okoli 5 tednov ali 
tudi nekaj več.

NEVARNOST VELIKE VODE
Če pa se je nenadoma pojavila zelo 

velika voda, tedaj je grozila nevarnost, da 
bo odnesla vso plav ali vsaj njen največji 
del, ne da bi jo bilo mogoče ustaviti. 

V takšnih primerih so plav »zabili«. 
To se je dogajalo npr. pri Zavráčkih 
kleščah pri Igli in približno 2 kilometra 
naprej od Luč. Na slednjem mestu so 
med svetovnima vojskama postavili 
cementni steber, ki so ga ob visoki vodi 
obložili z lesom nekaj metrov v višino 
in tako platanicam zaprli pot. Ko je voda 
upadla, so plav zopet »odprli«.

ZASLUŽEK PLAVCEV
Plavcev niso izplačevali lesni 

trgovci, temveč »plavmajstri«, ki so 
dobili v ta namen denar od lastnikov 
plavi. Med svetovnima vojskama so 
bile pri tem plačilu določene razlike. 

Pred gospodarsko krizo na začetku 
tridesetih let [20. stoletja] je znašala 
dnina za plavljenje 25 do 40 dinarjev 
(25 dinarjev za zadnjeke, 35 dinarjev za 
poštarje in 40 dinarjev za zalágavce). 
Za časa gospodarske krize so se dnine 
znižale, medtem ko so bile nekaj pred 
drugo svetovno vojsko višje, in sicer 
so znašale do 50 dinarjev (zadnjeki so 
dobivali ustrezno manj). Svoj zaslužek 
so plavci porabljali praviloma za hrano. 
Poleg tega plačila so dobivali vsak dan 
tudi še plačilo v naravi, namreč opoldne 
liter vina (mlajši plavci pol litra), s 
pomočjo katerega so lažje zmagovali 
delo, vštevši mokroto.

Plačilo plavcev je bilo manjše kot 
plačilo splavarjev. »Celjski« splavar 
(ta je peljal do Celja) je zaslužil v stari 
Jugoslaviji na dan najprej okoli 90, nato 
pa okoli 100 dinarjev. »Rogličan« (ta je 
bil na splavu do Rugvice, vzhodno od 
Zagreba) je zaslužil na dan spočetka 
okoli 80, pozneje pa okoli 108 dinarjev. 
»Mitrovški« splavarji (ti so vozili tudi 

od Rugvice naprej proti vzhodu) so 
zaslužili na dan sprva okoli 47 dinarjev, 
pred drugo svetovno vojsko pa okoli 59 
dinarjev. – Delo plavcev je bilo plačano 
podobno kot delo gozdnih delavcev. 
Leta 1938 so zaslužili v Savinjski dolini 
pri akordnem sekanju (12 do 16 ur, 
pozimi 8 do 10 ur) približno 40 do 50 
dinarjev na dan, medtem ko je po drugih 
podatkih dnevni zaslužek pri sekanju in 
pripravljanju lesa v Savinjski dolini v 
letih 1927–1938 znašal 25 do 45 dinarjev.

Če imamo pred očmi, da so plavci, 
ki so bili zaposleni samo v okviru 
svojega območja (ljubenskega, lučkega 

ali solčavskega), plavili pri posamezni 
plavi največkrat teden do 10 dni, na 
leto pa v povprečju sodelovali največ 
pri treh plavih, je znašal njihov zadevni 
delovni čas tri tedne do mesec dni. Se 
pravi, da so zaslužili kot zalágavci v 
najboljšem primeru vsega skupaj 1050 
do 1500 dinarjev pred drugo svetovno 
vojsko in 840 do 1200 dinarjev pred 
gospodarsko krizo na začetku tridesetih 
let. Zadnjeki pa so zaslužili v slednjem 
obdobju največkrat 525 do 750 dinarjev 
in tik pred drugo svetovno vojsko 735 do 
1050 dinarjev.

CENE V TISTEM ČASU
Ob tem naj povemo, da so bile cene 

poglavitnih življenjskih potrebščin na 
obravnavanem ozemlju ter v Ljubljani 
in Mariboru precej izenačene in da je 
veljal v Ljubljani v tridesetih letih [20. 
stoletja] kilogram najcenejše krušne 
moke povprečno več kot 2 dinarja, 
kilogram bele moke okoli 3 dinarje in 
več, kilogram govejega mesa pa okoli 
10 do 13 dinarjev. 

Zbiranje plavljenih hlodov na Savinji: plavec na levi z akljem, preostali, 
na desni in zgoraj, s cepini
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TEMELJNI PREDPIS NA PODROČJU ZEMLJIŠKOKNJIŽNEGA PRAVA

Zakon o zemljiški knjigi
V prvih dveh prispevkih na temo 

zemljiške knjige sem vam na kratko 
predstavila zgodovino zemljiške knjige 
ter njen pojem in pomen. V tokratnem 
prispevku nekaj vrstic namenjam temelj-
nemu predpisu, ki velja na področju ze-
mljiškoknjižnega prava, Zakonu o zemlji-
ški knjigi (ZZK-1). Gre za temeljni pravni 
vir, ki v Sloveniji celovito ureja področje 
zemljiškoknjižnega prava na pregleden 
in sistemsko zaokrožen način. 

ZAKON ZGRAJEN IZ DEVETIH 
POGLAVIJ

ZZK-1 je bil sprejet leta 2003 in nato 
še nekajkrat spremenjen ter dopolnjen, 
nanj pa so vplivali tudi naslednji zakoni: 
Zakon o sodnih taksah, Zakon o ukrepih 
za uravnoteženje javnih financ, Zakon 
o spremembah in dopolnitvah Zako-
na o izvršbi in zavarovanju ter Zakon o 
nepravdnem postopku. Sistemska pod-
laga za pravne institute zemljiškoknji-
žnega prava najdemo v Stvarnopravnem 
zakoniku (SPZ). ZZK-1 je zgrajen iz deve-
tih poglavij, kot najpomembnejše za ra-
zumevanje bom izpostavila 2. poglavje 
in temeljna načela, ki so:

NAČELO JAVNOSTI
To načelo je odraz temeljne funkcije 

zemljiške knjige – javna knjiga. Načelo 
vsakomur omogoča, da vpogleda v ze-
mljiško knjigo, pri čemer navedba raz-
loga ni potrebna.

NAČELO VPISA
To načelo pomeni, da imajo pridobitev, 

prenos, omejitev in prenehanje stvarnih 
pravic pravne učinke le, če so te spre-
membe vpisane v zemljiško knjigo. Vpis 
v zemljiško knjigo predstavlja pridobitni 
način ter ima konstitutivni učinek.

NAČELO ZAUPANJA
To načelo pomeni, da vsi podatki, ki so 

vpisni v zemljiško knjigo, veljajo za vero-
dostojne ali drugače zapisano: kar je vpi-
sano, velja oz. kar ni vpisano, ne velja.

NAČELO ZAKONITOSTI
To načelo pomeni, da zemljiškoknji-

žno sodišče vodi postopke skladno z do-
ločili zakona. Postopek v zemljiškoknji-
žnih zadevah se lahko začne na predlog 
predlagatelja ali po uradni dolžnosti. Ze-
mljiškoknjižno sodišče po uradni dolž-
nosti ugotovi ali obstajajo vse predpo-
stavke za vpis v zemljiško knjigo, pri če-
mer odloča le na podlagi predloženih li-
stin, ki so podlaga za vpis.

NAČELO PRAVNEGA PREDNIKA
To načelo je uresničeno s pravili o po-

gojih za dovolitev vpisa. Vpisi so dovo-
ljeni v korist osebe, v korist katere učin-
kuje listina, ki je podlaga za vpis. Vpisi 
so dovoljeni tudi proti osebi, proti kate-
ri učinkuje listina, ki je podlaga za vpis 
in, ki je v zemljiški knjigi vpisana kot 
imetnik pravice na katero se vpis na-
naša. Poznamo pa tudi izjeme od tega 

načela, in sicer: večkratni zaporedni iz-
venknjižni prenosi ob pogoju tabular-
nih listin ter izbris hipoteke.

NAČELO VRSTNEGA REDA
To načelo pomeni, da imajo vloge, ki 

so namenjene zemljiškoknjižnemu so-
dišču, posebnost, in sicer se poleg datu-
ma prejetja vloge označi tudi natančna 
ura in minuta prejetja. Vrstni red odlo-
čanja o predlogih je namreč odvisen od 
trenutka prispetja vloge/predloga. Pos-
ledica tega načela kot procesnega pravi-
la je, da obstaja procesna ovira za odlo-
čanje o vpisih v kasneje začetih postop-
kih, dokler ni pravnomočno odločeno 
o vpisu v postopku, ki je bil začet prej.

NAČELO DISPOZITIVNOSTI 
POSTOPKA

To načelo pomeni, da zemljiškoknji-
žno sodišče odloča o vpisih na podlagi 
zemljiškoknjižnega predloga strank ter 
v mejah zahtevkov za vpis. Po uradni 
dolžnosti zemljiškoknjižno sodišče od-
loča le, če tako določa zakon: na teme-
lju pravnomočnega sklepa o dedovanju, 
na temelju pravnomočnega sklepa v po-
stopku izvršbe na nepremičnino, na te-
melju pravnomočnega sklepa o zavaro-
vanju denarne terjatve z zastavno pra-
vico na nepremičnini, na temelju dru-
gih pravnomočnih ali dokončnih odločb 
državnega organa.

Legalis, Urška Pečnik, s.p.

DRUŠTVO ZGORNJESAVINJSKIH DIABETIKOV MOZIRJE

Obeležili svetovni dan sladkornih bolnikov

Tri članice so prejele priznanja za večletno aktivno in prizadevno delo. 

Člani Društva zgornjesavinjskih diabe-
tikov Mozirje so se po dolgem času zo-
pet srečali ob svetovnem dnevu sladkor-
nih bolnikov. Zaradi znanih protikoron-
skih ukrepov je bilo tovrstno druženje v 
zadnjih dveh letih onemogočeno, zato 
je bilo to srečanje v Restavraciji Gaj več 
kot prijetno. Po dolgem času so se srečali 
znanci in prijatelji, ki jih družijo problemi 
bolezni, ki ji je posvečen 14. november. 

DIABETES V NENEHNEM PORASTU
Najprej je zbranim prikazal nordijsko 

hojo predstavnik Belega zajca, saj je tovr-
stna aktivnost zelo pomembna za slad-
korne bolnike in seveda tudi za starejše 
nasploh. Nato je predsednik društva An-
ton Venek spregovoril o pomenu svetov-
nega dneva diabetikov, saj je ta bolezen 
v nenehnem porastu, njene posledice pa 
povzročijo telesu nepopravljivo škodo. 
V Sloveniji ima diabetes 9,2 odstotka ali 
180.000 prebivalcev, 45 odstotkov obole-
lih pa še nima diagnoze. V društvu se s 
predavanji trudijo ozaveščati svoje člane 

o pomenu zdravega načina življenja in 
pravilni prehrani, kar je za bolnike s slad-
korno boleznijo zelo pomembno.

PRIZNANJA ZA AKTIVNO IN 
PRIZADEVNO DELO

Ob tej priložnosti so podelili tudi pri-
znanja za večletno aktivno in prizadevno 

delo v društvu trem članicam, in sicer 
Tinki Savodnik, Jelki Tajnšek in Mari-
ji Vajd. Nato je ob skromni malici ste-
kel živahen pogovor, saj je bilo po tako 
dolgem premoru tematike za sproščen 
klepet več kot dovolj.

Tekst in foto: Marija Venek
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7. BOŽIČNA BAJKA SLOVENIJE

Osvetljeni tudi najbolj skriti kotički Mozirskega gaja

S posebej lepo osvetljenimi 
zgodovinskimi objekti želijo v parku 

opozoriti na pomen ohranjanja kulturne 
dediščine in spominov na stare čase.

Mozirjani so se tudi letos kot prvi 
sprehodili skozi park.

Drevored ob otroškem igrišču je 
osvetljen z rumeno in modro, 
barvama Ukrajine.

Z 1,7 milijona pisanih lučk so organi-
zatorji sedme božične bajke odeli gredi-
ce, grmovje in drevesa, zarisali z njimi 
pročelja objektov in označili stezice ši-
rom Mozirskega gaja. Na predvečer ura-
dne otvoritve je Darko Bele s svojimi so-
delavci tudi letos na ogled parka pova-
bil domačine, ki so lahko prvi pogledali 
in ocenili tokratno okrasitev. 
Z LED TEHNOLOGIJO NA DAN ZGOLJ 

8 KILOVATOV PORABE
Mozirjani so se že navadili, da se lah-

ko kot prvi sprehodijo skozi park in na-
užijejo palete svetlobnih barv, ki spre-
menijo običajen pogled. Po uvodnem 
pozdravu Darka Beleta in odštevanjem 
do prižiga lučk, ki ga je opravil župan 

občine Mozirje Ivan Suhoveršnik sku-
paj z zbrano množico, je predpostavlje-
ni električar parka Drago Poličnik pri-
tisnil stikala in v trenutku osvetlil tudi 
najbolj skrite kotičke. Organizatorji in 
upravljavci parka, člani Ekološko horti-
kulturnega društva, so letos namerava-
li še povečati število lučk, a so si v duhu 
energetskega varčevanja premislili. Je pa 
potrebno poudariti, da z led tehnologi-
jo lučk park v enem dnevu porabi zgolj 
okoli 8 kilovatov elektrike. 

Božična bajka Slovenije tudi letos nosi 
sporočila upanja, ljubezni, miru in pozi-
tivizma, ki ga je moč zaznati prav v vsa-
kem edinstveno urejenem tematskem 

vrtu. Drevored ob otroškem igrišču je de-
nimo osvetljen z rumeno in modro, bar-
vama Ukrajine. Obiskovalci si bodo lah-
ko napasli oči tudi na posebej lepo osvet-
ljenih zgodovinskih objektih, s katerimi 
v parku opozarjajo na pomen ohranjanja 
kulturne dediščine in spominov na stare 
čase. Kot vsa leta doslej tudi letos Božič-
na bajka Slovenije ustvarja nove zgod-
be, je drugačna od prejšnjih in unika-
tna. Park bosta obiskala tudi Miklavž in 
Božiček. Obiskovalci se bodo predvsem 
med vikendi in v času praznikov lahko 
sprehodili tudi med stojnicami, na kate-
rih se bodo predstavili lokalni obrtniki. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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DOMOZNANSKA ČAJANKA S KNJIŽNICO MOZIRJE

Rečica na starih razglednicah pritegnila zanimanje

Matija Blagojevič (na čelu skupine) je poslušalce popeljal skozi različne z 
domoznanstvom povezane slovenske spletne portale. (Foto: Tatiana Angioi)

Osrednja knjižnica Mozirje že dese-
tletja opravlja poslanstvo zbiranja in 
hranjenja starih fotografij in razgle-
dnic s podobami zgornjesavinjskih kra-
jev, minulih dogodkov in ljudi, ujetih v 

objektiv. Del slikovne zbirke, osredoto-
čene na Rečico ob Savinji, so predsta-
vili na domoznanski čajanki v Medgen 
borzi na Rečici. Matija Blagojevič iz 
Knjižnice Mozirje je najprej spregovoril 

o domoznanski dejavnosti mozirske 
knjižnice in jih popeljal skozi različne 
z domoznanstvom povezane slovenske 
spletne portale. 

DOMOZNANSKE VSEBINE NAŠE 
DOLINE NA OGLED NA SPLETU

Knjižnica Mozirje je s svojimi objava-
mi prisotna na Kamri, spletnem portalu 
z digitalizirano kulturno dediščino slo-
venskih pokrajin, in spletnem biograf-
skem leksikonu Obrazi slovenskih pokra-
jin. Vpogled v digitalizirane vsebine, med 
njimi arhiv Savinjskih novic in književ-
na dela Aleksandra Videčnika, pa omo-
goča tudi v Digitalni knjižnici Slovenije.

NEKATERI PRINESLI FOTOGRAFIJE 
IZ SVOJIH ARHIVOV

Na Rečici so si udeleženci čajanke po-
leg zgoraj omenjenih portalov ogleda-
li tudi stare fotografije in razglednice, 
ki so v hrambi mozirske knjižnice. Pre-
ko njih so spremljali razvoj domačega 
kraja v zadnjih stotih letih, nekateri pa 
so s sabo prinesli tudi svoje fotografi-
je. Te bodo v Knjižnici Mozirje skenirali 
in hranili v digitalni arhiv, ki bo tako še 
bogatejši s podobami zgornjesavinjskih 
krajev. Velik del razglednic je v digitalni 
obliki za ogled na voljo preko spletnega 
kataloga COBISS+.

Tatiana Angioi

GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Virtuoz na harmoniki otvoril koncertno sezono

Dejan Kušer je na koncertu v dvorani Glasbene šole 
Nazarje v svoj program umestil skladbe, ki niso pogosto 

izvajane na harmoniki. (Foto: arhiv glasbene šole)

V dvorani Glasbene šole Na-
zarje so za uvod v koncertno 
sezono letošnjega šolskega 
leta z zanimanjem prisluhni-
li klasično izobraženemu har-
monikarju Dejanu Kušerju. 

NA HARMONIKI REDKO 
IZVAJANE SKLADBE

Na koncertni kromatič-
ni harmoniki kot solist po-
ustvarjalec v svoj repertoar 
rad umešča skladbe, ki niso 
pogosto izvajane na harmo-
niki ali pa so to celo prvič. 
Zaznamuje ga prepozna-
ven glasbeni izraz z občute-
no interpretacijo in virtuo-
znim obvladovanjem glas-
bila, njegova glasba pa pre-
rašča tudi v druge, za har-
moniko zahtevnejše glasbe-
ne zvrsti.

OD DIATONIČNE DO 
KLAVIRSKE HARMONIKE
Kušer kot član dua Spopad 

harmonik sodeluje z Miho 
Debevcem, s katerim zdru-
žujeta zven klasične in di-
atonične harmonike. Med 
vidnejšimi nastopi v zad-
njem obdobju velja omeni-
ti njune koncerte po Evropi 
in Ameriki. 

Sicer pa je Kušer najprej za-
čel z igranjem na diatonič-
no harmoniko pod mentor-
stvom Braneta Klavžarja. 
Kasneje je diatonično har-
moniko zamenjal za klavir-
sko, znanje pa pridobival pri 
številnih vrhunskih tujih in 
domačih glasbenih pedago-
gih. Magistriral je na ljubljan-
ski Akademiji za glasbo. Se-
daj kot profesor harmonike 
glasbeno znanje prenaša na 
mlajše generacije na nižji in 
srednji glasbeni šoli v Celju 
in v Ljubljani. 

Barbara Rozoničnik
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ZLATOPOROČENCA ZDENKA IN MARJAN GRAČNER IZ NAZARIJ

»Srečna sva, ko se zjutraj skupaj zbudiva«
Pred dnevi sta pet desetle-

tij skupnega življenja obele-
žila Zdenka in Marjan Grač-
ner iz Nazarij. Ker Marjan, 
kot pravita jubilanta, trenu-
tno ni ravno pri najboljšem 
zdravju, bosta praznovanje 
za domače in prijatelje prip-
ravila pozneje. 

ZDENKA V UK V CELJE, 
MARJAN V LJUBLJANO
Zdenka se je rodila kot dru-

ga od petih deklet, ki so od-
raščala v Nizki. Tudi sicer je 
v tem času bilo na Gmajni, 
kot domačini imenujejo kraj, 
veliko otrok, ki so se lahko 
brezskrbno igrali, saj okolica 
ni bila tako poseljena. Z ros-
nimi štirinajstimi leti se je 
podala v uk v gostinsko šolo 
v Celje. Kot vajenka je pridno 
nabirala znanje v različnih 
gostinskih lokalih. Tudi nje-
na prva zaposlitev je bilo v 
mestu ob Savinji. Ker je bila 
v večernih urah slaba avto-
busna povezava z dolino, si je 
Zdenka s prijateljicama našla 
stanovanje v mestu. 

Marjan je ob sestri rasel v 
Zagradu pri Celju in je osnov-
nošolske klopi gulil na Polu-
lah ter se na nadaljevanje 
šolanja podal v Ljubljano. Iz 
srednje šole se je vrnil nazaj 
v Celje, kjer je kot vodoinšta-
later delal v različnih celjskih 
podjetjih in se s prijatelji za-
baval na hišnih zabavah. 

OBLEKE ZA POROKO SO 
JIMA NAREDILI PO MERI
Na eni od njih je spoz-

nal Zdenko in kaj kmalu sta 

postala par ter svojo zvezo 
v novembru 1972 okronala s 
poroko. »Za poroko sva ime-
la obleke narejene po meri. 
Jaz sem imela plašček in 
oblekico, ki so mi jo nare-
dili v šiviljski delavnici, kjer 
se je učila sestra. Marjana 
so oblekli krojaški mojstri, 

ki so hodili na malico v lo-
kal, kjer sem delala. Ohcet 
so mi pripravili domači v 
Gmajni,« ob gledanju sta-
rih fotografij obuja spomi-
ne Zdenka in dodaja, da sta 
prva leta preživela v Zagradu 

in v Nizki, nato pa sta se pre-
selila v Nazarje. 

V RAZLIČNIH DRUŠTVIH 
PRIPOMOGLA K RAZVOJU 

DEJAVNOSTI
»Družabno življenje v blo-

ku je bilo pestro. Sosedje smo 
se srečevali pred zgradbo, ot-
roci, tudi najina Robi in po-
zneje Nejc, pa so se nemo-
teno igrali med seboj. Ime-
li smo celo skupne piknike,« 
se prvih let življenja v kra-
ju ob sotočju spominja Mar-
jan, ki je bil pogosto pobu-
dnik različnih pohajkovanj z 
otroci. Tudi sicer sta zakon-
ca Gračner oziroma Okica in 
Oki, kot ju kličejo v Nazar-
jah, krajana, ki sta se aktivno 
vključila v različna društva in 
pripomogla k razvoju različ-
nih dejavnosti. Sta nepogreš-
ljiva pri turističnem društvu, 
kjer je Marjan imel vlogo tako 
Božička kot prvega decem-
brskega dobrotnika. Skupaj 
z Zdenko sta bila animatorja 
v različnih delavnicah. 

Med našim pogovorom 
spomini poromajo tudi na 
športno dogajanje v Nazar-
jah, saj je bil Marjan med po-
budniki nogometnega mara-
tona med starimi in mladimi. 

8. DRŽAVNO TEKMOVANJE V IGRANJU NA DIATONIČNO HARMONIKO

Med najboljšimi tudi Maša Juhart 

Maša Juhart je na tekmovanju komisiji zaigrala skladbi 
Veselo v gore in Prinesi mi rože. (Foto: BG)

V planinskem društvu je bil 
vrsto let vodja akcije Kolo 
prijateljstva. 

RAZUMEVANJE IN 
STRPNOST PRIPOMORETA 

H KVALITETNEMU 
ŽIVLJENJU

Za vse naštete aktivnosti 
sta Gračnerjeva prejela tudi 
bronasti znak Občine Na-
zarje.  O njunem aktivnem 
udejstvovanju v kraju pri-
čajo tudi številni časopisni 
izrezki, ki jih skrbno čuva-
ta. Ob listanju albumov po-
nosno pokažeta na vnuki-
nji, ki redno obiskujeta de-
dija in babico. Ob tem pouda-
rita, da le ljubezen, razume-
vanje, strpnost in dogovarja-
nje pripomorejo h kvalitetne-
mu življenju, ki ga živita. V 
šali pravita, da se, kljub Mar-
janovi bolezni, ki jo bosta s 
skupnimi močmi premagala, 
počutita mladostno. »Srečna 
sva, ko se skupaj zbudiva in 
uživava v pogledu na oko-
liške planine. Lep pogled na 
zelenje in hribe okoli Naza-
rij imava tudi z balkona, kjer 
počivava poleti. Prav zaradi 
vsega tega si nikoli nisva že-
lela svoje hiše.«
Tekst in foto: Marija Šukalo

Zakonca Gračner oziroma Okica in Oki, kot ju kličejo 
v Nazarjah, sta se v kraju aktivno vključila v različna 
društva in pripomogla k razvoju številnih dejavnosti.

Zveza diatonične harmoni-
ke Slovenije je v dvorcu Bu-
kovje v Dravogradu pripra-
vila 8. Državno tekmovanje 
v igranju na diatonično har-
moniko. Na finalni predsta-
vitvi v soboto, 19. novembra, 
je zaigralo 44 najboljših fraj-
tonarjev iz vse Slovenije. Ab-
solutna državna prvaka sta 
postala Blaž Polanšek – tra-
dicionalna glasba in Andraž 
Kovačič – vsa glasba.  

Med tistimi, ki so raztegni-
li meh pred zahtevno komi-
sijo, je bila tudi Maša Juhart 
z Ljubnega ob Savinji. Fraj-
tonarka, ki drugo leto nabi-
ra znanje pri Primožu Zvi-
ru, se je predstavila  z ob-
vezno skladbo Veselo v gore 
Klemna Rošarja in po svoji 

izbiri Prinesi mi rože Borisa 
Kovačiča. Z dovršeno izved-
bo in nastopom je v starostni 
kategoriji letnik 2011 in mlaj-
ši osvojila bronasto prizna-
nje. Zvir se je poleg mentorske 

vloge na tekmovanju pojavil 
tudi kot avtor obvezne sklad-
be za starostno kategorijo  
2009–2010. Ti so zaigrali nje-
govo pesem Pod Rajhovko.  

Marija Šukalo
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Ljudje in dogodki, Čestitke, Za razvedrilo

MUZEJSKI VEČER BILO JE V NAZARJAH

V pogovoru s Tončko Horvat obilo humorja in globokih misli

Med Tončko Horvat (levo) in voditeljico večera Vladko 
Planovšek se je razvil sproščen pogovor. 

Muzej Vrbovec je pripravil 
drugega v nizu letošnjih mu-
zejskih večerov, ki so name-
njeni spoznavanju življenj-
skih zgodb znanih občanov 
Občine Nazarje. Vladka Pla-
novšek se je tokrat pogovar-
jala s Tončko Horvat, ki jo 
Zgornjesavinjčani poznajo 
kot dolgoletno zobozdravni-
co, tekom pogovora z njo pa 

so jo lahko zbrani na dogod-
ku, ki je potekal 18. novembra 
v Jakijevi hiši – Galeriji Na-
zarje, spoznali tudi kot ose-
bo z veliko smisla za humor, 
spretno v rimi in besedi ter 
kot navdušeno gobarko. 

ZANIMIVI IZSEKI IZ 
RAZGIBANEGA ŽIVLJENJA

Tončka Horvat, ki se je ro-
dila pred devetimi desetletji 

v vasici Škrlovica pri Velikih 
Laščah, je obiskovalce mu-
zejskega večera pritegnila s 
svojo dobrovoljnostjo, ži-
vahno energijo in izbranim 
smislom za humor. Z gosti-
teljico Vladko Planovšek sta 
razvili sproščen pogovor, ki 
se je dotaknil vseh obdo-
bij njenega življenja v vlo-
gi zobozdravnice, žene ce-
njenega slikarja Jožeta Hor-
vata – Jakija, matere, babi-
ce, velike ljubiteljice knjige, 
pesmi in ustvarjalke literar-
nih del. 

VEČER POLN POEZIJE 
IN ZGODB

Skozi živahno pripovedo-
vanje so poslušalci spoznali 

pomembne mejnike v nje-
nem življenju in se lahko 
prepričali v veliko ustvarjal-
no žilico, ki jo Tončka Hor-
vat premore. 

Pogovor se je ob koncu 
prelevil v pravi večer poezi-
je in zgodb. Gostja je prebra-
la del svojih pesnitev in raz-
mišljanj, ki jih je v svoj zve-
zek zapisala tekom let. Nav-
dušila je tako s svojo poetič-
nostjo kot modrostjo, zapi-
sano v njenih razmišljanjih. 
Zahvalo obema sogovorni-
cama je ob koncu prijetnega 
večera izrekla Barbara Šos-
ter Rutar, direktorica Muze-
ja Vrbovec.
Tekst in foto: Tatiana Angioi



Savinjske novice št. 49, 9. december 2022 19

Organizacije

KORONARNO DRUŠTVO ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Novi predsednik se je že lotil prvih aktivnosti 

Na delovnem srečanju so se sestali (z desne) predsednik Jože Skončnik, 
nekdanji predsednik Slavko Bric in tajnik društva Ivan Čopar. 

Koronarno društvo Zgornje Savinj-
ske doline je bilo ustanovljeno februar-
ja 2019. Kmalu po ustanovitvi je delo-
vanje društva krojil covid-19. Po le ne-
kaj srečanjih, predavanjih in vadbi so v 
društvu konec oktobra pripravili izre-
dni občni zbor, na katerem so tudi izvo-
lili novo vodstvo. Za predsednika je bil 
izvoljen Jože Skončnik. Verjamejo, da 
bodo že v tem letu, še posebej pa v pri-
hodnje izvajali dejavnosti, zaradi kate-
rih je bilo društvo ustanovljeno. Vadba 
za člane že redno poteka, ta mesec naj 
bi pripravili tudi tečaj temeljnih postop-
kov oživljanja.

V PRVEM PLANU PREDAVANJA 
IN VADBA

Jože Skončnik je podal plan za letoš-
nje leto, ki prav gotovo ne bo izveden, 
saj gre leto počasi h koncu. Izvesti si že-
lijo še eno predavanje ter tečaj temelj-
nih postopkov oživljanja. Preostala na-
črtovana predavanja bodo izvedena v 
prihodnjem letu. Dodal je tudi plan or-
ganizirane vadbe, ki se že izvaja. V le-
pem jesenskem vremenu gredo člani na 
sprehod do gozdne šole v Mozirju, med 
potjo in na cilju opravijo lažje vaje, ves 
čas pa so pod nadzorom vodij rekreacije 
mag. Lilijane Žerdoner ali Aleša Brišni-
ka, ki jim merita krvni tlak in srčni utrip. 
V zimskem času bodo vadbo uredili v 
notranjih prostorih v Partizanu, izva-
jala pa naj bi se v dopoldanskem času. 

DELAVNICA IZDELAVE VOŠČILNIC NA REČICI OB SAVINJI

Udeleženci s pridom izkoristili znanje mentoric

Udeleženci delavnice so pri ustvarjanju uporabljali naravne in umetne 
materiale. (Foto: Marija Šukalo)

Sekcija vezilj rečiškega društva upoko-
jencev je v sodelovanju z Društvom pri-
jateljev mladine Rečica ob Savinji prip-
ravila delavnico izdelave voščilnic. V 
Medgen borzi so tako v četrtek, 17. no-
vembra, ustvarjale različne generacije 
obiskovalcev. 

Ti so v želji kar najbolje izkoristiti 
znanje svojih mentoric vezilj upora-
bili tako naravne kot umetne materi-
ale - posušeno listje in različne rastli-
ne, odpadni papir starih koledarjev ter 
prtičke. Nastali so umetelni izdelki, ki 
bodo razveselili različne naslovnike ob 
božičnih praznikih. Voščilnice krasi-
jo novoletni in božični motivi. Po be-
sedah vodje delavnice Marte Velam je 
bilo druženje zelo plodno, saj so lahko 
otroci in njihovi starši poleg ustvarjal-
nega dela izmenjali izkušnje z recikli-
ranjem materialov. 

Marija Šukalo

Na izrednem občnem zboru so skleni-
li, da bodo z novim letom sedež društva 
iz prostorov, ki jih najemajo, preselili v 
prostore društev v kulturnem domu, za 
kar so se že dogovorili z županom Iva-
nom Suhoveršnikom. Na občnem zboru 
je bil tudi primarij Janez Poles. Novo iz-
voljenemu predsedniku Jožetu Skončni-
ku je zaželel uspešno delo in dobro so-
delovanje z zvezo koronarnih društev in 
klubov, katero vodi. Tudi Slavko Bric, ki 
je bil prvi predsednik društva, v njem še 
vedno ostaja aktiven in je novemu pred-
sedniku obljubil pomoč pri delu.

VABIJO, DA SE JIM PRIDRUŽITE
Društvo je nastalo na pobudo bol-

nikov in primarija Janeza Polesa, ki je 
tudi član društva. Šteje 38 članov, v svoje 
vrste pa vabijo nove člane. V društvu si 
na različne načine prizadevajo prepre-
čevati nastanek in napredovanje srčnih 
bolezni, in sicer z raznimi predavanji, 
posveti, vodeno vadbo in osveščanjem 
o srčno žilnih boleznih. Člane in drugo 
javnost usmerjajo in navajajo na zdra-
vo in uravnoteženo prehrano, spodbu-
jajo in organizirajo telesne aktivnosti. 

Tekst in foto: Štefka Sem
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Športnik leta 2022

Nominirance za zgornjesavinjske 
športnike leta 2022 si lahko ogledate 
tudi na spletni strani www.sportnik-
-zgs.si in na facebooku.

ČLANI 
• Timi Zajc (smučarski skoki): 1. mesto 
mix, 2. mesto ekipno ZOI Peking
• Nejc Naraločnik (alpsko smučanje): 
24. mesto smuk ZOI Peking
• Vid Vrhovnik (nordijska kombinaci-
ja): 36. mesto ZOI Peking
• Aljaž Krefl (nogomet): 1. SNL z Alumi-
nijem in Olimpijo
• Jaka Bizjak (nogomet): 1. SNL z 
Aluminijem
• Žak Mogel (smučarski skoki): 4. mesto 
kontinentalni pokal Vikersund
• Urh Černivšek (kickbox): 3. EP (Turči-
ja), 1. DP, 3. sv. pokal Budimpešta

ČLANICE
• Monika Hrastnik (gorsko kolesarstvo): 
1. mesto spust EP Maribor 
• Tina Robnik (alpsko smučanje): 18. 
mesto veleslalom, 7. mesto ekipno ZOI 
Peking

MLADI ČLANI
• Tim Jevšnik (lokostrelstvo): 2. mesto 
EP (ml), 1. mesto E-pokal (ml) 1. mes-
to DP (ml), 9. mesto EP (člani), 3. mes-
to DP (člani)
• Jernej Presečnik (smučarski skoki): 2. 
mesto FIS pokal skupno
• Gorazd Završnik (smučarski skoki): 1. 
mesto mix ZOI mladi, 4. mesto SP eki-
pno, 15. mesto SP 
• Grega Verbuč (plezanje): 3. mesto DP 
ml.

• Matic Čopar (namizni tenis): 1. mesto 
DP ekipno ml.
• Iztok Goltnik (košarka): 1. mesto liga 
Hopsi 
• Brin Vovk Petrovski (namizni tenis): 1. 
mesto liga Savinja, 1. mesto DP (do 19 let), 1. 
mesto DP ekipno, reprezentanca SLO na EP

MLADE ČLANICE
• Maja Marolt (odbojka): 1. mesto DP 
(mivka, članice), 17. mesto EP U20, re-
prezentanca SLO (članice)
• Nika Krašovic (smučarski skoki): 12. 
mesto kontinentalni pokal Lillehammer, 
6. mesto DP
• Špela Pečovnik (odbojka): 3. mesto DP 
U16 (mivka), 1. mesto DP U15 (dvorana), 
reprezentanca SLO
• Emira Avdič (karate): 3. mesto DP ka-
detinje, 3. mesto DP kadetinje ekipno, 2. 
mesto pokal kadetinje ekipno

EKIPE
• SSK Ljubno BTC: 3. mesto ekipno v 
Sloveniji
• OK Mozirje: 4. mesto v 1. B ligi
• NTK Savinja Luče: 4. mesto v 1. ligi
• ND Mozirje: 1. mesto v NP Celje

PRIREDITELJI TEKMOVANJ
• SSK Ljubno BTC: svetovni pokal v 
smučarskih skokih za ženske 
• T.E.A.M: tekaški maraton Savinja 
Mozirje
• SK Beli zajec: alpsko smučanje: 4 FIS 
tekme, 4 tekme za DP

Glasovanje v polnem teku
V rubriki, ki vas že od septembra dalje 

informira o poteku letošnjega projekta 
Športnik leta Zgornje Savinjske doline, 

Ivo Milovanovič (foto: Jože Miklavc)

smo doslej predstavili različna mnenja 
in izjave ter nekaj informacij o organi-
zacijskih pripravah na izvedbo zaključne 
prireditve s podelitvijo priznanj najbolj-
šim športnikom, ki bo v Mozirju. 

GLASOVANJE V POLNEM TEKU
Medtem se nadaljuje glasovanje bral-

cev Savinjskih novic z izpolnjenimi gla-
sovnicami, ki so objavljene v vsakokra-
tni številki časopisa, tokrat pa še zad-
njič objavljamo tudi seznam nomini-
ranih športnikov. Kot že veste, obsta-
ja možnost glasovanja za izbrane »naj« 
športnike tudi na spletnem portalu 
www.sportnik-zgs.si, kjer pa je možno 
glasovati le enkrat. Tudi spletnih glasov 
se je doslej nabralo že kar lepo število. 
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Športnik leta 2022, Šport

Glasujem za:

Izpolnite vse rubrike pri kate-
gorijah. Le taka glasovnica bo 
veljavna!

Športnik

_____________________________

Športnica

_____________________________

Mlada športnica

_____________________________

Mladi športnik

_____________________________

Ekipa
1. ____________________________
2. ____________________________
3. ____________________________

Prireditelj

_____________________________

POMEMBNI »GLASOVI 
LJUDSTVA«

Vodja projekta Ivo Milovanovič priča-
kuje, da bo okrog tisoč »glasov ljudstva« 
pomembno vplivalo na odločitev stro-
kovne komisije, saj se skozi te glaso-
ve odraža pripadnost športu in športni-
kom in »navijanje« za »naše« šampio-
ne, ki nas razveseljujejo na različnih po-
membnih športnih dogodkih.
ZNANI NASTOPAJOČI V PROGRAMU 

ZAKLJUČNE PRIREDITVE
Ivo Milovanovič: »V tem času še po-

tekajo nekatere organizacijske podrob-
nosti, večina dogovorov o programu in 
izvedbi prireditve pa je zaključenih. Zna-
no je, da bosta prireditev vodila izkuše-
na televizijca Andreja Petrovič in Dejan 
Obrez, slednji nekdaj uspešen nogome-
taš in športni komentator, dogodek pa 
bo za slovenski regionalni program v ce-
loti posnela VTV Vaša televizija. Poleg 
pevskega zbora OŠ Mozirje bo nastopi-
la mlada nadarjena pevka Manja Vačov-
nik, po nekaj letih pa bo oder spet na-
polnila s svojo estradno energijo nekda-
nja šarmantna domačinka Alya. Za ču-
dovito prireditev, ki bo potekala 10. ja-
nuarja 2023 v Športni dvorani v Mozirju, 
so vstopnice že natisnjene, v predpro-
daji v TIC Mozirje bodo lahko primerno 
novoletno darilo bližnjim in prijateljem.

Jože Miklavc

SILVESTRSKA TURNEJA V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE

Gledalci bodo lahko v živo spremljali 
vražje Slovenke

Prvi sneg letošnje zime je pobelil tudi 
ljubensko skakalnico, kjer se bo konec 
leta odvijala druga Silvestrska turne-
ja v ženskih skokih. Letošnja turne-
ja bo sestavljena iz dveh delov, uvodni 
bo med 27. in 29. decembrom potekal v 
Beljaku, finalni med 30. decembrom in 
1. januarjem prihodnje leto na Ljubnem 
ob Savinji, kjer bodo vražje Slovenke in 
ostale skakalke na snežnem stadionu 
zopet lahko spremljali gledalci. 

17. TEKMA NA NAJVIŠJI RAVNI
Na Ljubnem letos organizirajo že 17. 

tekmo na najvišji ravni, za seboj imajo 
pet tekem celinskega pokala in 12 tekem 
svetovnega pokala. Proračun letošnje Sil-

vestrske turneje je zrasel nad pol milijona 
evrov, nagradni sklad je okrepljen, vsto-
pnice pa že v prodaji. Občina Ljubno bo 
na snežnem stadionu organizirala silve-
strovanje, kar bo dogajanje še popestrilo.

ŽELIJO SI PANOŽNEGA CENTRA
Na Ljubnem pa že nastajajo novi na-

črti. Želijo si nacionalnega panožnega 
športnega centra za ženske smučarske 
skoke, o čemer je na novinarski kon-
ferenci spregovoril častni predsednik 
družbe BTC Jože Mermal. »Prizadevamo 
si za nadaljnji razvoj športa, želimo si, 
da postopoma pridemo do nove, večje 
skakalnice v velikosti 125 metrov. Ljub-
no je zibelka ženskega skakalnega špor-
ta, veliko smo naredili za razvoj ženskih 
skokov. Menimo, da tudi na Štajerskem 
potrebujemo še en močen center. Pro-
jekt moramo najprej predstaviti Ministr-
stvu za šport. Zavedamo se, da nas čaka 
še veliko dela, a smo optimisti, s spon-
zorji smo se nekako zavezali, da bomo 
to športno infrastrukturo v naslednjih 
letih poskušali realizirati.«

ZLATA SOVA ZA SKUPNO 
ZMAGOVALKO

»Vedno smo delali pod stresnimi po-
goji, kar se snega tiče, in vedno uspeli. 
Tudi letos bomo,« je povedal predsednik 
Organizacijskega komiteja Ljubno Raj-
ko Pintar. »Za nas je pomembna še ena 
stvar, delamo in živimo za to, da izena-
čujemo šport žensk in moških, nagra-
dni sklad se je tako povečal za sto od-
stotkov. Stadion je že pripravljen, tudi 
stebri za luči, vse ostale stvari tečejo po 
programu. Zdaj lahko vse le povabim na 
Ljubno.« Pintar je dodal še, da bo zma-
govalka skupnega seštevka turneje poleg 
predpisanih denarnih nagradah prejela 

še posebno denarno nagrado v višini 20 
tisoč švicarskih frankov in zlato sovo, ki 
je vredna več kot deset tisoč evrov.

DOBRODOŠLI NA LJUBNEM
Župan Občine Ljubno Franjo Nara-

ločnik se je na novinarski konferenci 
zahvalil vsem vpletenim, da sanje lahko 
postajajo resničnost. »Hvala SZS, hvala 
dragim prijateljem iz Beljaka, da ste se 
nam pridružili na Silvestrski turneji. Živ-
ljenje nas samo prepričuje in navaja na 
to, da je razvoj potreben za to, da ras-
temo. Če smo zadovoljni z vsem, bomo 
nekje obstali in se bomo po toku spuš-
čali nižje. Vsaka taka tekma nam pred-
stavlja nov izziv, ki se ga lotevamo iz-
redno odgovorno, s kopico ljudi, prosto-
voljcev, ki delajo zastonj, ki vlagajo svoj 
trud, svoj čas v to, da res na Ljubnem 
izvedemo najlepše tekme svetovnega 
pokala. Dobrodošli na Ljubnem! Mi se 
bomo potrudili, da bomo dobri gostite-
lji in da se skozi projekte pridružimo še 
močnejšim in modernejšim centrom.«

Štefka Sem

Osnova za zlato sovo je že izdelana.
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ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Polovičen izkupiček v zadnjih dveh prvenstvenih krogih
Ljubenske odbojkarice so v zadnjih 

dveh krogih zaradi poškodb in odsot-
nosti nekaterih igralk igrale manj pre-
pričljivo in doživele poraz v Zrečah, na 
domačem parketu pa so tesno premaga-
le vrstnice iz Slovenske Bistrice.

V ZREČAH BREZ VSAKIH 
MOŽNOSTI

V 7. krogu so igralke z Ljubnega gosto-
vale pri ekipi Weiler Volley v Zrečah, kjer 
jim igra nikakor ni stekla. Domače igral-
ke so že v prvem setu pokazale, da ne 
nameravajo oddati prvenstvenih točk. 
V vseh treh setih so bile gostje samo v 
začetku enakovredne nasprotnice, nato 

pa so na igrišču prevladovale gostiteljice. 
Končni izid je bil 3:0 (25:21, 25:20, 25:18).

DRAMA ZARADI 
NEPOTREBNIH NAPAK

V zadnjem krogu je na Ljubnem gosto-
vala ekipa iz Slovenske Bistrice. V ekipi 
KLS so manjkale kar tri igralke iz prve 
postave, kar se je kajpak poznalo pri po-
teku tekme. V prvem setu je kljub zače-
tni dobri igri domačink zaključek pripa-
del gostjam.  V drugem setu so se Lju-
benke zbrale in izenačile izid v setih, v 
tretjem pa so še tik pred koncem vodile  
23:21, v končnici pa zaradi nepotrebnih 
napak set prepustile gostjam. V četrtem 

setu je bil igra sprva izenačena, nato pa 
so igralke KLS zaigrale odlično in suve-
reno dobile set.

ZASLUŽENA ZMAGA ZA 
TRENUTNO 3. MESTO

V odločilnem petem setu so izenače-
ni igri na začetku domače igralke poved-
le z 8:4 in nato razliko samo še povečeva-
le ter se na koncu zasluženo veselile tež-
ko priborjene zmage 3:2 (24:26, 25:14, 23:25, 
25:17, 15:9). Na prvenstveni lestvici so lju-
benske odbojkarice sedaj na 3. mestu, v 
naslednjem krogu pa jih čaka gostovanje 
pri trenutno predzadnji ekipi v Benediktu.

Franjo Atelšek 

GORNJI GRAD

Darko Repenšek v domačem kraju predstavil 
svoje novo knjižno delo

Darko Repenšek je poudaril pomen športa za veterane, ki so večinoma 
že v tretjem življenjskem obdobju. (Foto: Štefka Sem)

Mozirski odbor Policijskega veteran-
ska društva Sever za celjsko območje 
je v Šteklu v Gornjem Gradu pripravil 
predstavitev knjige mag. Darka Repen-
ška Povezani (tudi) skozi šport. Gre za 
zbornik, ki ga je Zveza policijskih vete-
ranskih društev Sever izdala ob 10-le-
tnici delovanja komisije za šport pri tej 
organizaciji. 

Omenjeno komisijo vse od usta-
novitve vodi Darko Repenšek in ima 
tako odličen vpogled v športno doga-
janje med veterani. Avtorja, ki je doma 
iz Gornjega Grada, je pozdravil župan 

Anton Špeh, na harmoniko je v uvodu 
zaigrala Maša Juhart.

NAJBOLJŠI MED 
NAJBOLJŠIMI

Zbornik obsega več poglavij, v katerih 
so zajete športne dejavnosti, ki potekajo 
na nacionalnem in na društvenem ni-
voju. Na enem mestu so zbrani rezul-
tati vseh državnih prvenstev, veteran-
skih športnih iger in še nekaterih tra-
dicionalnih tekmovanj. Avtor se je lotil 
tudi statistične obdelave podatkov in z 
izbrano metodologijo prišel do rezul-
tatov, kdo so najboljši posamezniki in 

najboljša društva po posameznih špor-
tnih disciplinah. Izkazalo se je, da je Po-
licijsko veteransko društvo Sever za celj-
sko območje najbolj uspešno društvo 
preteklega desetletja, za kar so v veliki 
meri zaslužni tudi člani mozirskega od-
bora. Repenšek je pri tem še posebej iz-
postavil Slavka Šmigoca.

POMEN ŠPORTA ZA VETERANE
V pogovoru, ki ga je vodil mag. Franci 

Kotnik, je avtor poudaril pomen športa 
za veterane, ki so večinoma že v tretjem 
življenjskem obdobju. Športne aktivno-
sti, ki jih izvajajo, naj bi bile primerne 
njihovim psihofizičnim sposobnostim, 
zato se temu prilagajajo tudi športne 
discipline na veteranskih tekmovanjih. 
Omenil je še odlično sodelovanje z Zve-
zo veteranov vojne za Slovenijo, s kate-
ro policijske veterane veže načelo »Sku-
paj v vojni, skupaj v miru.« 

ZAJETA VSA DOSEDANJA 
TEKMOVANJA 

Bralec v zborniku najde tudi predsta-
vitev Zveze policijskih veteranskih dru-
štev Sever in njene komisije za šport. 
Opisana so vsa državna prvenstva, pred-
vsem v smučanju, kegljanju in šahu, ki 
so jih organizirali vseh deset let, in ne-
katera nova, kot so streljanje z zračno 
puško, tarok in tenis. Predstavljena so 
tudi druga tekmovanja in dejavnosti, kot 
so veteranske športne igre, Partizanske 
smučine Cerkno 1945 in tradicionalni 
pohod veteranov na Triglav. Vsak ude-
leženec predstavitve je brezplačno pre-
jel izvod knjige.

Štefka Sem
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Informacije, Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

ZAHVALA

Cirila POTOČNIK 
17. 12. 1928 - 29. 11. 2022

 

Iskrena hvala vsem za izražena sožalja, darovane rože, 
sveče in svete maše. 

Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem ter reševalni službi. 

Hvala gospodu Vikiju za lepo opravljen obred, pev-
cem Lacrimoso za odpete pesmi, pogrebni službi Mora-
na in vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. 

 
Vsi njeni

Ob 30-letnici delovanja Društva katoliških 
pedagogov v Mozirju (in širšem okolju)

V našem okolju se je dru-
ženje katoliških pedagogov 
pričelo 9. decembra 1992. 260 
dogodkov se je odvilo v Mo-
zirju (Velenju) v 30-letnem 
delovanju društva.

Predavanja uglednih slo-
venskih pedagogov, teologov, 
mislecev, škofov, redovnikov 
…, duhovne obnove, maše, 
srečanja skupine za duhov-
no rast …, delavnice za kre-
pitev osebnih in strokovnih 
kompetenc, etični kodeks ..., 
potopisi, komedije, debate, 
koncerti, romanja, načrtova-
nja in proslavljanja: 15-, 20-, 

30-letnice DKPS.
V našem okolju imamo tri 

prejemnike Slomškovega pri-
znanja, ki ga vsako leto po-
delijo na Ponikvi posebej za-
služnim članom DKPS. 2007 
Jelki Repenšek, 2017 Mariji 
Glinšek, 2022 Albinu Vrabi-
ču. Čestitamo!

Ob visoki obletnici delo-
vanja čestitam vsem, ki ste 
in še boste sodelovali v Dru-
štvu katoliških pedagogov 
Slovenije.

Lepo vas pozdravljam.
Jelka Repenšek

Na Tratah 1a, 3330 Mozirje

Moje osupljivo negativno presenečenje
Ko sem ves mesec no-

vember 2022. leta pripravil 
v 41-letih zaporedno 41 do-
brodelno prodajno likovno 
razstavo - v svojem lik. sa-
lonu na Levstikovi 9, v Mozir-
ju. Celotni izkupiček je bil na-
menjen za tople obroke hra-
ne ljudi v hudih ekonom-
skih situacijah ... Pa ni niko-
gar ni bilo, da bi se odzval. Da 
bi prišel. Da bi kaj odkupil. 
Ali medijsko o tem kje jav-
nost obvestil. Prav nič. V ta 
namen sem tedaj dal na po-
stavitev 32 novejših, zadnjih 
unikatnih imaginarnih oljnih 
slik, miniatur. 

To, da rečem, zame, osu-
pljivo, negativno preseneče-
nje sem doživel prvič po mo-
jih 41 letnih zaporednih do-
brodelnih likovno prodajnih 
razstavah. Da se je zgodilo, da 
tokrat prav nikogar ni bilo, da 
bi sploh na razstavo prišel. Si 
lik. dela ogledal. Kaj šele, da 
bi bil pripravljen kaj v dober 
namen za lačne kaj nameniti 
z odkupom teh lik. del.

Če prav sem prebivalce, 

bralce, bralke, seznanil - s 
to svojo dobrohotno name-
ro. Saj sem napisal pismo in 
ga dal v objavo v tednik Sa-
vinjske novice, z dne 18. 11. 
2022, v rubriko Pisma bral-
cev in še v Slovenske novice, 
24. 11. 2022, v rubriko Življe-
nje v objektivu, še s sliko po-
snetka z 32 slikami, ki so bile 
dane na tej dobrodelni posta-
vitvi za ta namen. 

Osuplo negativno presene-
čen sem še posebno v tem, 
ker nihče niti ni prišel, da bi 
vsaj videl, kaj od lik. del sem 
v ta dober namen, namenil. 
In ker so to bila v ta namen 
prvič namenjena moja likov-
na olja. Ob razmišljanju glede 
odnosa ljudi, ki so ekonom-
sko dobro stoječi, do tistih, 
ki so v hudi ekonomski sti-
ski, in ne odzivu na to mojo 
dobrodelno lik. gesto ... os-
tajam preprosto, z občutkom 
grenkobe, brez vseh na dalj-
nih besed. Hvala za objavo in 
lep pozdrav. 

Vlado Parežnik 
Levstikova 9, 3330 Mozirje

EPIDEMIJA COVIDA-19

Za petino več okuženih
V četrtek, 1. decembra, je 

bilo število potrjenih okužb 
z novim koronavirusom v 
Zgornji Savinjski dolini 70. 
Še vedno je največ okužb v 
občini Gornji Grad, kjer so jih 

zabeležili 25. Sledijo: občina 
Mozirje 14, Ljubno 13, Rečica 
ob Savinji 8, Nazarje 5, Luče 
4 in Solčava 1. Teden prej je 
bilo število okuženih 57.

Štefka Sem
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Za razvedrilo, Ljudje in dogodki

LAN PARTY NA REČICI OB SAVINJI

Druženje ljubiteljev 
računalniških igric

LAN party so na Rečici pripravili drugič. 
(Foto: arhiv društva)

Rečiško kulturno društvo je 
za navdušence »old school« 
računalniških igric v Med-
gen borzi organiziralo LAN 
party. Vodja organizatorjev 
Dejan Jeraj je povedal: »Do-
godek smo pripravili drugič 
in se zbrali v večjem številu 
kot pred tremi leti. Razdeli-
li smo se v dve skupini in se 
pomerili v igrah Call of Duty 

1, Unreal Tournament 2004 
in Age of Empires. Testirali 
smo naše reflekse, logično 
razmišljanje in živce.« Orga-
nizatorji so za povezavo ra-
čunalnikov v mrežo in njiho-
vo testiranje porabili kar ne-
kaj časa, rezultat pa ni izos-
tal, saj so udeleženci prežive-
li prijetno sobotno popoldne. 

Marija Šukalo

SVOJE VZEM’ S SEBOJ!
Če popotnik nima navigacije, zelo prav pride kakšen 

vaški kažipot. Na križišču cest v Poljane, na Kuglo, v Dol 
Suho in na Rečico je avtor počivališča izobesil tudi »na-
rokedelano« opozorilno tablo v verzih (glej sliko). Men-
da ni bilo malo takih, ki so na tem mestu, kjer je svoj 
čas raslo znamenito hruškovo drevo, po počitku poza-
bili pospraviti za seboj. Podpis na tabli J. B. je samo na 
videz nerešljiva uganka, domačini pa vedo, da so stihi 
izpod peresa Joškota Bidra, ki je nepreklicno tudi avtor 
naravnega počivališča pod tablo.

JM
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Za razvedrilo, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 50. številki SN

2022

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Br
ez

pl
ač

n
a 

ob
ja

va
.
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Petek,
9. december

ob 18.00. Galerija GAL na Rečici ob Savinji
Odprtje razstave Ikone
ob 19.00. Slomškova dvorana v Mozirju
Pričevanje zakoncev Perko

Sobota,
10. december

ob 10.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Ustvarjalna delavnica Ujemi nasmeh
ob 19.00. Večnamenska dvorana Lepa Njiva
Prireditev Veseli december
ob 19.00. Katedrala v Gornjem Gradu
Adventni koncert vokalnega ansambla 
Elinor

Nedelja,
11. december

ob 17.17. Muzej Vrbovec Nazarje
Pogovor z gornikom in alpinistom Samom 
Supinom in otvoritev fotografske razstave 
Svetloba gora

Ponedeljek,
12. december

ob 17.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Možnosti za čebelarjenje v Občini Rečica 
ob Savinji

Torek,
13. december

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Prevelik pulover
ob 18.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Zdravje hrbtenice - kako težave rešiti na 
naraven način 

Sreda,
14. december

ob 17.00. Knjižnica Rečica ob Savinji 
Ura pravljic: Prevelik pulover
ob 18.00. Kulturni dom Ljubno
Festival Brati gore: Literarni večer z 
Jakobom J. Kendo po Transverzali
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad 
Ura pravljic: Snežkina božična želja

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez minira-
nja. Opravljamo tudi vsa ostala dela s 

strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalite-
tno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

UREJANJE IN IZGRADNJA 
OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, plani-

ranje travnikov, izdelava dvorišč, meteorna ali 
fekalna kanalizacija, vgradnja čistilnih naprav, 
izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, izdela-
va kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v 
nasipni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, 
dopitanje in teličke, bikce 
nad 100 kg; gsm 031 533 745.

ŽIVALI – PRODAM
Prodamo prašiče težke 120–
180 kg, kupimo telice in kra-
ve za zakol; gsm 031 832 520.
Prodam prašiče domače vzre-
je od 30 do 300 kg. Možno 
polovice. Dostava. Andreje-
va kmetija; gsm 031 509 061.
Prašiče, mesnate pasme za 
zakol ali svinjske polovice. 
Fišar, Tabor; gsm 041 619 372.
Prodam prašiča za zakol; gsm 
041 510 409.

Prodam prašiča za koline, 
domača hrana; gsm 041 333 
764. 

DRUGO – PRODAM
Prodam mesoreznico št. 32, 
z motorjem, kiperbush, ugo-
dno; gsm 031 539 051.
Prodam kotel za kuhanje žga-
nja, 60 litrov, in kovinski sod, 
150 litrov; gsm 031 823 956.
Prodam domače orehe, cena 
3,5 eur/kg; gsm 041 614 818. 

DRUGO – KUPIM
Traktor in ostale kmetijske 
stroje kupim; gsm 041 259 
810.
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Oglasi




